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Vojska ne daje rente
Cerklje ob Krki - Na javni obravnavi dopol

njenega osnutka državnega prostorskega načr
ta za vojaško-civilno letališče je Barbara Rado
van z Ministrstva za okolje ljudem jasno povedala, 
da nadaljevanje postopka do pridobivanja gradbe
nega dovoljenja ni odvisno od njihovega soglasja, 
saj tak objekt v prostor »postavi« vladna uredba.
Tudi na odškodnine ne morejo računati, ker leta
lišče ni »objekt hrupa«. Občani lahko zgolj poda
jo svoje pripombe in zahteve. Med občani je sedel 
tudi župan Ivan Molan in poslušal njihova vpra
šanja predstavnikom ministrstev, zahteve in po
misleke. »Pozivam ljudi, naj dajo svoje pripombe, 
lahko pokličejo tudi na občino, jih bomo skupaj 
zapisali in posredovali na ministrstvo. Prav tako 
naj reagirajo svetniki. Res da za umeščanje vojaš
kega objekta velja drugačen postopek, vendar nas 
kar tako država ne more stisniti v kot. Pogajanja 
z argumenti morajo roditi sadove,« pravi župan.
Svetniki s »kranjske strani« občine so se že ogla
sili z obsežnim seznamom vprašanj, vendar niso 
usmerjena na pristojna ministrstva. Osredotoča
jo se na dokazovanje, kako da je sporazum, ki ga 
je občina podpisala z obrambnim ministrstvom 
zaletno investiranje do 600 tisoč evrov v krajevno 
infrastrukturo, slab. Ljubljani bo takšno »sodelo
vanje« v občini všeč, ker bo ob medsebojnem »na
skakovanju« doma zmanjkalo municije za pravo 
tarčo.

...na strani 3 Krajani iz okolice letališča niso zadovoljni s tistim, kar jim ponuja država.
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Bizeljsko - Napovedano je, da bosta Osnovno šolo Bizeljsko 
jutri (7. decembra) obiskala visoka gosta - šolski minister dr. 
Milan Zver in gospodarski minister mag. Andrej Vizjak. Raz- 
jog je svečano odprtje objekta, ki bi moral biti dokončan že 31. 
Julija. Pa delo, ki sta ga družno prevzela KOP Brežice in podjet
je Kojič, ni bilo zaključeno niti do 1. septembra, tako da se je 
145 šolarjev in 33 vrtičkarjev razkropilo na pet različnih loka
cij v krajevni skupnosti, učenci zadnje triade pa so se vozili v 
bobovo. Ravnateljica Metka Kržan je bila slabe volje, ker je ta
kšno »kampiranje« pomenilo nujen nakup nekaj pripomočkov 
*u posod za prevoz hrane. Župan Ivan Molan pravi, da zamu
da izvajalca ne bo zastonj, saj so v pogodbi opredeljeni penali, 
Uvedba del pa je kakovostna, kar je najpomembnejše, za kar je 
Zaslužna tudi vodja oddelka za družbene dejavnosti Nuša Hri
bar s svojim nenehnim nadzorom gradbišča.

Investicija je ovrednotena na nekaj več kot 3.300.000 evrov, 
■Jd tega je okrog 1.300.000 prispevalo Ministrstvo za šolstvo, 
°brih 1.600.000 občina Brežice in nekaj čez 500.000 evrov je 
eIež krajevne skupnosti.
Nova šola je že opremljena, nekaj manjših napak bodo 

^ Pravili v prihodnjem tednu in učenci bodo prvič imeli pouk 
^°vi šoli 17. decembra. Tega se vsi - učenci in delavci šole - 

tel° veselijo, saj jih čaka 12 lepih učilnic, računalnica in pros
ta knjižnica, prenovljena pa je tudi telovadnica, na kateri so 
Menjali kritino in sanitarije. B.D.

Pavlin - športnik leta 
med invalidi

Novo mesto - Zveza za šport invalidov Slovenije (ZŠIS) - Pa- 
raolimpijski komite je v Novem mestu več kot 30 športnikom 
invalidom podelil priznanja za osvojene kolajne na uradnih 
mednarodnih tekmovanjih v 25 športnih disciplinah. Ob tem 
so razglasili tudi najboljše med športniki, športnicami in šport
nimi kolektivi za leto 2007.

Damjanu Pavlinu sta priznanje podelila podžupanja občine 
Krško Ana Nuša Somrak in Jože Okorn, predsednik Zveze 
paraplegikov Dolenjske, Bele krajine in Posavja.

Za športnika leta 2007 so razglasili strelca Damjana Pavli
na iz Leskovca pri Krškem, ki si je po mnenju komisije za tek
movalni šport pri ZŠIS naziv najboljšega zaslužil zaradi prvega 
mesta v disciplini ‘zračna puška stoje’ na odprtem evropskem 
prvenstvu v streljanju, ki je ju
lija potekalo v Nemčiji. V ka
tegoriji ‘zračna puška leže’ je 
bil Pavlin šesti, skupaj s Sreč
kom Majcenovičem in Go
razdom Tirškom pa je v eki
pnem nastopu osvojil še eno 
zlato kolajno v kategoriji ‘sto
je’ in srebrno ‘leže’- v obeh 
nastopih je bil v ekipi najboljši 
posameznik. M.M.

Za nasilje ni opravičila
Krško- »16 dni aktivizma proti nasilju« se je pri
čelo 25. novembra z mednarodnim dnevom boja 
proti nasilju nad ženskami, ki ga obeležuje več kot 
1700 organizacij v več kot sto državah po svetu. 
Med njimi je tudi krški Zavod EMMA, ki poziva 
vse državljanke in državljane, naj se aktivno pri
družijo boju proti nasilju.

Zavod EMMA je nevladna, neprofitna organizacija, ki že 
osmo leto brezplačno nudi strokovno psihosocialno pomoč 
dekletom, ženskam in otrokom, ki doživljajo nasilje, pa naj 
gre za fizično, psihično ali spolno nasilje. Zavod EMMA, 
Center za pomoč žrtvam nasilja, deluje na področju celotne 
Slovenije, enoti pa ima v Ljubljani in v Krškem.

Njihova pomoč vključuje telefonsko, individualno, sku
pinsko svetovanje, zagovorništvo, spremstva na instituci
je, poletne tabore in podobno. Pri obravnavi nasilja skupaj z 
uporabniki in uporabnicami skušajo poiskati nove možnosti 
za izboljšanje njihovega položaja, nudijo jim informacije tudi 
o drugih oblikah pomoči, pomagajo pri povezovanju s pri
stojnimi službami za preprečevanje in zaščito pred nasiljem.

Skupaj z nekaterimi drugimi nevladnimi organizacijami 
strokovno in laično javnost osveščajo o problematiki nasilja preko 
zloženk, publikacij, medijev, posvetov, seminarjev, delavnic...

Tudi današnja okrogla miza (6. december), ki bo poteka
la od 12. do 14. ure v Kulturnem domu Krško, bo namenje
na osveščanju strokovne in laične javnosti o pojavu nasilja 
v družini. Na okrogli mizi bodo predstavili primere dobrih 
praks pri delu z žrtvami nasilja na področju Posavja. N.Č.C.

Rabič spet na sodišču
Krško -Veliki menedžer Miha Rabič, ki je kot direktor Ju

tranjke z levo roko premetaval milijone z računa na račun, v 
glavnem svoj, danes zasluži 100 evrov na mesec. Toliko namreč 
dobi kot zapornik na prestajanju desetmesečne zaporne kazni. 
Kaznovan je bil zaradi prej omenjenega prelivanja Jutranjkinih 
sredstev, ponovno pa je stopil pred sodni senat, ker je dal po
sekati park pred Jutranjko, v katerem so rasla stoletna drevesa. 
Med njimi znamenita tisa, po katere seme so hodili strokovnja
ki iz Maribora, ter druga drevesa, ki so privabila celo japonske 
turiste, ki so bili na obisku v Sloveniji. ...na strani 5

Montaža katalizatorjev 
in izpušnih sistemov

Jožica Novak Krajšek s.p.
Ob potoku 10. Novo mesto: 07/33 46 112

..Če želite postati vidni, če želite postati brani, pišite, fotografirajte, oglašujte v našem časopisu... pokličite 07/41-1%-ZSO
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Radi bi boljšo cesto in svojo 
krajevno skupnost

Dolnja Prekopa - Konec avgusta je na Občino Kostanjevica na Krki prišla pobuda z 78 podpisi, da bi želeli krajani Dolnje in Gornje 
Prekope, Dobrave in Dob ustanoviti krajevno skupnost. Ker statut nove občine ne predvideva krajevnih skupnosti, je potrebna spre
memba statuta, kot to določa Zakon o lokalni samoupravi. Občinski svet je ob razpravi omenjene pobude sklenil, naj jo podpisniki do
polnijo z razlogi in utemeljitvijo, zakaj želijo ustanoviti krajevno skupnost. Potem ko je župan dobil obrazložitev, je sklical zbor kraja
nov teh štirih vasi, da bi jim pojasnil svoje mnenje, hkrati pa jim je želel pojasniti tudi, kako je z izgradnjo komunalne infrastrukture 
in pločnikov v Prekopi, kar med krajani povzroča največ hude krvi.

Večina krajanov za, 
župan proti

Na zboru krajanov se je iz
kazalo precej nejasnosti; kra
jani Dob in Dobrave niso ve
deli, zakaj so povabljeni na 
zbor krajanov Prekope, tudi 
vsi krajani Prekope niso ve
deli za pobudo, da bi ustano
vili krajevno skupnost. Kljub 
vsemu jih večina meni, da bi 
s sredstvi, ki bi jih dobili od 
občine, lahko v kraju naredi
li več, od javne razsvetljave do 
igrišča. Pravijo, da so vedno 
na repu, tako je bilo prej, ko 
so spadali pod krško občino, 
in tako je tudi sedaj, ko so v 
občini Kostanjevica. Županu 
Mojmirju Pustoslemšku so 
očitali, da ne uresničuje svojih 
volilnih napovedi in da že 20 
let poslušajo iste obljube. Žu
pan Pustoslemšek pa je jasno 
povedal, da se z ustanovitvi
jo krajevne skupnosti ne stri
nja, že občina sama je majhna 
in drobljenje na še manjše dele 
ne bi bilo smotrno. Svoje mne
nje je podkrepil s številkami - 
glede na občinski proračun in 
število prebivalcev v teh šti

rih krajih (okrog 500 jih je), 
bi novo ustanovljeni krajev
ni skupnosti pripadalo okrog 
10.000 evrov, to pa ne bi bilo 
dovolj za pokritje vseh stro
škov, ki bi bili breme krajevne 
skupnosti.

Na koncu so sklenili, da 
bodo s pobudo seznanili vsa 
gospodinjstva, potem pa se 
sami na zboru krajanov odlo
čili, ali so za ali ne. Če bodo za 
ustanovitev krajevne skupno
sti, bo o tem odločal občinski 
svet, ki bo moral najprej spre
meniti statut, potrebno pa bo

tudi preveriti voljo ljudi, mor
da celo z referendumom.

Cesta, pločniki - to sta 
prioriteti

Kot se je izkazalo, največ 
nejevolje med ljudmi povzro
ča odlašanje z rekonstrukcijo 
ceste skozi Prekopo, kije zares 
v slabem stanju, nimajo ploč
nikov, kar je še posebej nevar
no za otroke, nimajo niti ene
ga prehoda za pešce, še tam 
ne, kjer otroci izstopajo iz av

tobusa in prečkajo cesto. Bile 
so že žrtve, pa se še vedno ni 
nič premaknilo na bolje. Mi
nistri in župani pridejo, oblju
bijo in odidejo. Menda je že 
nekajkrat bilo za to cesto na
menjenega nekaj denarja, ki 
se je porabil drugje. Zato je 
krajanom zavrelo; kljub temu 
da je to regionalna cesta in z 
njo upravlja Družba za držav
ne ceste, občina nima pri tem 
nič, so zahtevali jasne odgo
vore. Niko Somrak iz Obči
ne Krško, ki še naprej vodi to 
delo tudi za občino Kostanje
vica, je povedal, da so projekti 
pripravljeni, vzporedno z re
konstrukcijo ceste je bilo po
trebno izdelati tudi projekt 
za kanalizacijo, da se kasne
je obnovljena cesta ne bo pre
kopavala. Spomladi naj bi bil 
objavljen razpis, sledil bo pod
pis sporazuma med občino in 
državo in jeseni 2008 ali naj
kasneje spomladi 2009 naj bi 
se začela dela, ki se bodo za
ključila leta 2010 ali najkasne
je 2011. Investicija bo potekala 
v več etapah, sicer občina svo
jega deleža ne bo zmogla. Je pa 
župan obljubil, da bo na Di
rekciji za ceste posredoval, da

se takoj naredi vsaj eden pre
hod za pešce in da bo poskr
bel, da bosta ob večjem sne
ženju avtobusni postajališči 
očiščeni, da otroci ne bodo 
stali na cesti.

Pod razno - dimnikarji, 
telefonija, Radioklub

Krajani trdijo, da so pri 
Dimnikarstvu Jelančič di
mnikarske storitve dražje kot 
drugje, zanimalo jih je, kdo bo 
opravljal zimsko službo, kdo 
je odgovoren za javno razsvet
ljavo, kdaj bodo dobili vrnjen 
denar od vlaganja v telefoni
jo in kaj je z Radioklubom. 
Glede dimnikarske službe je 
župan napovedal sestanek z 
direktorico omenjenega pod
jetja, o vračanju denarja za te
lefonijo jim je nekaj pojasnil 
dal Stane Tomazin, zimsko 
službo bo opravljal domačin, 
dejavnost Radiokluba pa za
mira, saj ima že vsakdo »mo
bitel« in lahko vsak trenutek 
pokliče na drugi konec sveta, 
stavba, ki je last kluba, jim je 
v breme in propada, zdaj so jo 
dali v brezplačen najem Akti
vu kmečkih žena.

Jelica Koršič

Jože Slivšek
izvoljen v 

državni svet
Krško - 21. novembra so 

potekale volitve predstav
nikov lokalnih interesov 
v državni svet. V 40-član- 
skem državnem svetu je 22 
predstavnikov lokalnih in
teresov.

Jože Slivšek
Svetniške kandidate do

ločijo občinski sveti, kakor 
tudi volilno telo - elektorje. 
V Posavju kot 20. volil
ni enoti s sedežem v Kr
škem so bili kandidati za 
svetnika Melita Skušek iz 
Kostanjevice na Krki, Jože 
Slivšek iz Krškega in Jože 
Baškovič iz Brežic. Sevni- 
ški občinski svet kandidata 
ni predlagal, ker po starem 
dogovoru o kroženju funk
cije v regiji podpira kandi
data iz Krškega. Ta je bil 
tudi izvoljen, saj je od šest
najstih elektorskih glasov 
Slivšek prejel enajst glasov, 
Baškovič pa pet. B.D.

POSAVSKE MUŠICE
Spet »stala« v 

svetniških klopeh?

Z današnjim miklavževa- 
njem se začenja najbolj ra
dosten mesec, saj bo vse do 
konca veselega decembra na 
pretek obilica prazničnih 
prireditev. Bleščava je spet 
osvetlila posavska glavna 
mesta in krajevna središča, 
v Radečah pa so postavi
li kar najvišjo jelko na Slo
venskem. Izkazali so se tudi 
v Krškem, kjer je staro me
stno jedro z mestnim par
kom in mostom ter Videm 
in ploščad pred Kulturnim 
domom že 1. decembra žare
la s tisoč svetili, enako kro- 
zisca m križišča. Tako so se 
na enem področju prehiteli

sosede, med katerimi seve
da odnosi niso tako bleščeči. 
Pravzaprav je medobčinsko 
posavsko sodelovanje zadnje 
tedne doživelo nove pretrese

in morda celo skalilo partner
ske odnose, ki so jih nekoč go
jili župani Vizjak, Bogovič in 
Janc.

Že dlje časa se 
Brežice in Krško 
spopadata za lokaci
jo, s katero bi v Vr
bini dobili končno 
odlagališče radioak
tivnih odpadkov, s 
čimer bi si zagotovi
li tudi nekaj denar
nega nadomestila za 
svoj hitrejši razvoj.
Da bi kaj individual
ne rente dobili tudi 
prebivalci okrog nuklearke, 
menda ni verjetno. Do zaple
tov prihaja okrog cerkljanske
ga letališča, od katerega si več 
obetajo Brežičani, medtem ko 
naj bi del krškega ozemlja slu

žil zgolj za odmetavanje letal
skih tovorov v primeru ne
zgode. Do novega zapleta je 
nato prišlo pri volitvah držav
nega svetnika; brežiški kandi

dat Jože Baškovič je bil pre
pričan, da bo on zastopnik 
Posavja, a so se kljub dogovor
jeni podpori na volitvah stva

ri obrnile povsem drugače in 
izvoljen je bil krški kandidat 
Jože Slivšek, sicer tudi zava
rovalniški zastopnik. So bili v 
ozadju lokalni ali višji politič
ni interesi? Nepodpora Jožetu 
Baškoviču lahko privede tudi 
do tega, da bo poslej poslan
ska skupina LDS v brežiškem 
občinskem svetu ravnala bolj 
po svoje, da bo bolj kritična 
do županovih predlogov in, 
pravijo, ne bo podprla vsa
ke njegove neumnosti. Če ji 
uspe pritegniti še koga iz dru
gih strank, lahko v brežiškem 
občinskem svetu znova pre
vlada »štala«, kakršna je ne
koč že bila v tem organu. Ob 
prihajajočih lokalnih volitvah 
je marsikaj mogoče. Kakor je 
marsikaj možno tudi v posav
skih odnosih, saj jih je zaple
tlo še krško pismo predsedni
ku Janši, ki ga nista podpisali 
le LDS in PUM, vsi ostali pa 
vztrajajo, da mora biti sedež 
pokrajinskega sveta in pokra
jinske uprave pri njih. Sosed
je pa seveda mislijo drugače.

Bilo je nekoč

Jože Baškovič

Tako se gostijo dogodki, ki ne 
morejo prispevati k posavski 
enotnosti in skupni pokrajini. 
Nejeverneži celo dvomijo, da 
bo do ustanavljanja pokrajin 
sploh prišlo, kakor na drugi 
strani posavski dvomljivci ne 
verjamejo v slovenski projekt 
na Krško-brežiškem polju. 
Kaj lahko se namreč po vzoru 
gospodarske ploščadi Obrež
je, od katere sta namesto mo
telov, obrtniških con in storit
venih dejavnosti ostali zgolj 
bencinski črpalki, zgodi tudi s 
Feniksom. Državni projekt je 
najprej imel ime gospodarska 
platforma, nakar se je preime
noval v Phoenix in končno 
pristal pri gospodarskem sre
dišču Feniks. Toda tudi ta ptič 
se lahko s spremembo obla
sti znajde v pepelu in z ravni
ce bodo vzletala zgolj vojaška 
letala!

Vse večje dobrih 
gostiln!

Sicer pa kaže tokrat pisanje 
zaokrožiti v vedrejšem tonu. 
V veselem decembru bo de
nimo mnogo priložnosti za 
druženje prijateljev in znan
cev in obče je znano, da prav v 
Posavju, še posebej v brežiški 
občini, ne manjka dobrih go
stinskih lokalov. Celo gostje iz 
sosednjih regij priznavajo, da 
je na jugu države tod vse več 
dobrih gostiln, ki jih kaže obi
skati. Tiste okrog Bizeljskega 
in Čateža že desetletja uživajo 
sloves domačnosti, zadnje leto 
pa sta opozorila nase še dva 
gostinska lokala. Na Velikih

Malencah je to stara Praho
va gostilna, ki jo ima v naje
mu Branka Navoj in izurjena 
ekipa s Stanetom Polovičem 
na čelu zna ustreči tudi naj
zahtevnejšim obiskovalcem. 
V Brežicah pa je visoke oce
ne tudi pred strokovno ekipo 
doživela gostilna Pri debeluhu 
in prizadevni mladi Jure To
mič je upravičeno ponosen na 
odmevna priznanja. K sreči 
imamo več dobrih gostiln še 
na podeželju, k domačnosti pa 
prispevajo tudi gospodinjstva, 
ki se ukvarjajo s kmečkim tu
rizmom. Kako prav je, da jih 
imamo, sicer bodo doma-

Jure Tomič
čo slovensko kuhinjo kmalu 
presegli lokali s hitro pripra
vljeno hrano ter kebab in če
vapčiči, katerih vonjave se že 
širijo izza slehernega voga
la. Seveda je kar nekaj dobrih

gostiln tudi v Sevnici in Kr
škem z okolico, v Brežicah 
pa sta to denimo restavraciji 
Stefanič in Santa Lucija. Sle
dnjo vodi Darko Peteline, ki

Stane Polovič

je del svojega zemljišča dal v 
uporabo ljubitelju živali Pe' 
tru Šebcu. Ta sredi mesta, 
a na kmetijskem zemljišču, 
med drugim redi tudi dva 
oslička, njuno riganje pa je 
marsikomu moteče.

Sicer pa je še pred nastO' 
pom zime mraz pomoru 
tudi moteče mušice.

Tako.

Vlado Podgoršek

Popravek in opravičilo
VSavaGlasu 195 z dne 11. oktobra smo na strani 2 v rub

riki Posavske mušice pod naslovom »Kako ste kaj?« pomoto
ma in nehote rigajoče osličke pripisali Stanetu Ostreliču, v 
resnici pa niso njegovi. Za napako se Stanetu Ostreliču it1 
bralcem iskreno opravičujemo.

Uredništvo
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Razgrnjen prostorski načrt letališča, pripombe do 21. decembra

Vojska ne daje rente
, Cerklje ob Krki - Vojska ne daje rente in odškodnin prebivalcem oziroma lokalni skupnosti, kjer stojijo 

vojaški objekti z dejavnostjo, obremenjujočo za okolje. Ker imajo vojaški objekti poseben status, velja zan
je tudi drugačna zakonska regulativa. Po uredbi vojaško letališče ni vir hrupa, torej zanj ne veljajo omejitve 
glede dovoljenih mejnih vrednosti povzročanja hrupa. Tako obrambno ministrstvo nima zakonske pod
lage za izplačilo odškodnin, je na javni obravnavi ob razgrnitvi dopolnjenega osnutka državnega prostor- 

« skega načrta (DPN) za letališče Cerklje ob Krki povedal Jože Lacko. Morebitne odškodnine in prodaja 
nepremičnin pa tamkajšnje ljudi, predvsem z Zasapa, najbolj zanima.

Približno sto domačinov, 
ki so prišli na javno razpravo 
v vojašnico, pozna načrt po
sodabljanja vojaškega letališča 
, dopolnjenega s civilnim de
lom za gospodarsko cono Fe
niks, saj so ga predstavniki 
obrambnega ministrstva pred
stavili v vsakem zaselku kra
jevnih skupnosti Cerklje, Sko
pice in Krška vas. Skupaj kar 
70-krat. O pomenu javne raz
prave razgrnjenega načrta pa 
so imeli nekateri napačna pri
čakovanja, misleč, da gre za 
fazo iskanja privolitve lokalne 
skupnosti v načrt pod pogoji, 
kijih domačini postavijo. Ven
dar se tak vojaški objekt v pro
stor ne umešča s soglasjem ob
čine in druge javnosti, temveč 
po uredbi, ki jo sprejme vlada. 
Ker pa slovenska vojska noče 
veljati v prostoru za skoraj so
vražni element, se na obramb
nem ministrstvu trudijo za 
čim več dialoga s prizadetimi 
in z zatrjevanjem, da bo to le
tališče po obnovi le tretjino to
liko hrupno, kot je bilo pred le
tom 1990, ko so z njega vzletali 
migi.

S podaljšanjem vzletne ste
ze, njeno osvetlitvijo, novo na
vigacijo za vzletanje v vsakr
šnih vremenskih pogojih ter 
gradnjo novih objektov in ce
stnih navezav na letališče bodo 
najbolj prizadeti vaščani Zasa
pa in Skopic. Ti že sedaj najbolj 
slišijo letališko dejavnost, zato 
so se jim zdele predstavljene 
meritve hrupa z najvišjo vre
dnostjo 62 decibelov smešne. 
»Ste merili čebelico Majo ali 
avion?« so bili pikri domačini. 
Dr. Ferdinand Deželak z Za
voda za zdravstveno varstvo je 
razložil, da so številke posledi
ca metodologije, dejansko pa je 
bil najvišji izmerjen hrup blizu 
80 decibelov. Na obnovljenem 
letališču so predvidene stalne 
meritve hrupa na štirih toč
kah, kar pa ob dejstvu, da za ta 
objekt ne velja »civilna« regu
lativa glede omejitev, domači
nov ne pomirja.

»Vsi okrog letališča bi mo
rali dobiti rento ali možnost iz
selitve. So že določene nado
mestne lokacije za tiste, ki bi šli 
stran ? Kako se bo urejala od
škodnina za izselitev?« je zani

malo Stanko Retelj. Kljub od
govoru, da vojska ne daje rente, 
menda v prihodnosti osta
ja odprta možnost za izselitev 
ljudi z Zasapa, vendar se o tem 
v fazi postopka sprejemanja 
DPN obrambno ministrstvo k 
tej rešitvi ne bo zavezalo.

Novo letališče bo pač hru
pno, koliko bolj, od sedanje
ga, se še ne ve, so pa v DPN 
upoštevani vsi drugi standar
di zaščite okolja, kot je zaščita 
podtalnice, zemlje, izogibanje 
področjem v Naturi 2000 ter 
varovanje kulturne dedišči
ne. Upoštevajoč naštete omeji
tve je bilo moč prostor za od
metavanje tovora, ki ga mora 
imeti vojaško letališče, ume
stiti le med Gorico in Velikim 
Mraševim. Makadamska cesta 
Gorica-Veliko Mraševo bo za
radi tega približno deset dni v 
letu zaprta.

Vse ureditve novih objektov 
in infrastrukture na vojaškem 
delu letališča imajo kontrolira
no odvodnjo, skladišča nevar
nih snovi lovilne bazene, zunaj 
Krške vasi pa bo čistilna na
prava z izpustom v Savo.

Protijedrski lobi svari pred jedrsko 
energetsko opcijo

Brežice - V Helsinkih na Finskem je sredi novembra potekala mednarodna pro
ti jedrska konferenca v organizaciji nevladnega gibanja Ženske za mir. Med 140 
strokovnjaki s področja energetike ter spremljajočih znanosti iz 25 držav Evro
pe in ZDA je kot edina predstavnica Slovenije konferenco spremljala Smiljana 
Jurečič, inženirka kemije iz Krškega. O podatkih, predstavljenih na številnih 
referatih, ter sporočilom konference je seznanila tudi domačo javnost.

Na konferenci je bila spre
jeta deklaracija, da jedrska 
energija ni rešitev današnjih 
in bodočih potreb človeštva 
Po energiji, ne zagotavlja tra
jnostnega koncepta reševanja 
energetskih potreb in ni res, 
da ta proizvodnja ne ustvarja 
toplogrednih plinov. Jedrski 
strokovnjaki so skozi podat
ke predstavili pomanjkljivosti 
Jedrske proizvodnje elektrike, 
ki jih politika, ko odloča o 
konceptu energetske oskrbe, 
Zanemari. Iz nukleark prihaja 
komaj 6,4 odstotka svetovne 
energije, torej je teoretično 
Nemogoče do leta 2030 doseči 
i0-odstotno znižanje top
logrednih plinov na račun 
§radnje novih nukleark.

Po mnenju Jurečičeve je- 
. tski lobi v Sloveniji, ki navi-

Za gradnjo drugega bloka 
^klearke v Krškem, javnost 
*aVaja s primeri razvitega se- 
Vera Evrope, kjer da prebival
ko mirno sobiva z jedrski
mi objekti. V resnici ni tako 
P Finci imajo težave tako pri 
jkdnji najmočnejšega reak- 
°rja na svetu kot pri grad
it odlagališča za visoko ra- 
l0aktivne odpadke, ki so se 

?a lotili prvi na svetu in se 
miljo, da bi države iz unije 
. *ele svoi nainevarneiši od-svoj najnevarnejši od- 
;|UU skladiščiti pri njih. Je- 
rska opcija je namreč ved-

Smiljana Jurečič
no politična odločitev in če 
politika odloči, je javnost sko
raj nemočna. Želi si, da bi slo
venska politika sledila vzoru 
Danske in še nekaterih evrop
skih držav, ki so se odločile za 
energetsko pot z obnovljivimi 
viri. Samo takšna proizvod
nja pomeni neodvisnost v os
krbi, kajti jedrske elektrarne 
so odvisne od jedrskega gori
va, od urana.

»Na Finskem izvetrnih elek
trarn pridobivajo že 26 odsto
tkov energije, za izkoriščanje 
sončne energije je lep primer 
Barcelona v Španiji, ki projekt 
sedaj širi na celo Kataloni
jo. Nuklearno energijo bi bilo 
smiselno uporabljati samo, če 
ni drugih možnosti. Ker pa te 
so, je neodgovorno spodbujati

gradnjo novih nukleark,« pra
vi Jurečičeva.

Protijedrski lobi v Slo
veniji opozarja, da tako maj
hna država ne more gradi
ti prihodnosti v energetiki 
na tako rizični proizvodnji, 
kot je jedrska. Posavje je na 
potresnem območju. Letos 
so jih senzorji zaznali dvajset, 
sedem od njih so jih občutili 
tudi prebivalci. Brežiški svet
nik Stranke ekoloških gibanj 
(SEG) Hrvoje Oršanič svetu
je, naj politika prisluhne vse
bini državno-promocijskih 
sloganov. Na primer: »Če smo 
na sončni strani Alp, začnimo 
vendar izrabljati sončno en
ergijo!«

Branka Dernovšek

Z Drnovega proti Črešnji- 
cam bo zgrajena nova obvo
znica, pri Skopicah bo pri
ključek na avtocesto, vhod v 
vojaški del letališča se iz da
našnje južne strani preusmeri 
na zahodni del, da Čerklje ne 
bodo prometno preobreme
njene.

Načrte s študijami obreme
nitev okolja lahko zainteresira
ni dobijo na Občini Brežice, v 
krajevnih skupnostih Cerklje 
ob Krki, Skopice in Krška vas 
ter na Občini Krško, v Velikem 
Podlogu in Krškem polju. Pri
pombe in predloge je potreb
no podati pisno v knjigo na 
mestih javne razgrnitve DPN 
ali jih poslati na Ministrstvo 
za okolje in prostor (MOP) do 
21. decembra. To bo pripom
be proučilo, občini Brežice in 
Krško pa bosta dobili odgovo
re, kateri predlogi so v nadalje
vanju postopka upoštevani, ter 
obrazložitve, zakaj določenih 
pobud niso sprejeli.

Branka Dernovšek

Sedež 
pokrajine 
spet buri 
duhove

Krško - Vlada RS je sredi 
novembra obravnavala predlog 
zakona o ustanovitvi pokrajin, 
tudi posavske. Pri tem je razje
zila Krčane, saj jim je dodelila le 
sedež pokrajinske uprave, ne pa 
tudi pokrajinskega sveta.

Občina Krško je sredi ju
lija na seji občinskega sve
ta sprejela mnenje o območju, 
imenu in sedežu pokrajine 
Posavje. Sprejela je stališče, da 
se kot sedež Posavske pokra
jine določi mesto Krško ter 
da se občine, ki bodo sestav
ljale pokrajino, dogovorijo o 
policentričnih sedežih novih 
upravnih organov pokrajine. 
Že takrat so Krčani dejali, da 
je ločitev sedeža pokrajine od 
sedeža pokrajinske uprave ner
acionalno in bo poleg dodatnih 
stroškov povzročalo tudi zme
do pri uporabnikih storitev.

Vlada pa je v predlogu Za
kona o ustanovitvi pokrajin sto
rila prav to; sedež pokrajinske
ga sveta je dodelila Brežicam, 
sedež pokrajinske uprave pa 
Krškemu. Občina Krško je 
vladi poslala dopis, v kater
em izraža svoje nestrinjanje 
in nezadovoljstvo nad odno
som vlade do občine Krško. 
Kot pravijo v svojem pismu, ki 
so ga podpisale vse stranke, ra
zen LDS in PUM, se še naprej 
zavzemajo za pokrajino Pos
avje, za policentričnost v raz
voju in policentričnost raz
poreditve upravnih inštitucij, o 
čemer je bilo doseženo tudi so
glasje s sosednjima občinama 
Brežice in Sevnica ter drugimi 
občinami, ki bodo sestavljale 
Posavsko pokrajino. N.Č.C.

zanimivo branje
Vojaška diplomacija - 2

Vauhnikove zveze 
in naključja

Vojaška diplomacija je dejav
nost, ki zahteva usposobljene 
častnike z diplomatskimi znanji.
Slovenija se ponaša z enim naj
bolj uspešnih vojaških atašejev prejšnjega stoletja 
polkovnikom Vladimirjem Vauhnikom. Njegove 
metode dela predstavljajo še danes - kljub spreme
njenim varnostnim okoliščinam - pomembno vodi
lo za sodobne vojaško diplomatske predstavnike. V 
drugem nadaljevanju povzemamo po knjigi dr. Mi
lana Jazbeca Vojaška in obrambna diplomacija, ki 
je izšla letos jeseni.

Nekatere zveze ostanejo trajne v času diplomatovega man
data (ali celo dlje), nekatere pa so le občasni ali celo enkratni 
stiki. V poletnih mesecih leta 1940 seje Vauhnik slučajno se
znanil in potem vzdrževal stik z inšpektorjem v letalskem ura
du. Srečal ga je napoti v službo v parku, mu načrtno ponu
dil cigareto in se z njim zapletel v pogovor. Mož ga je do konca 
leta do podrobnosti seznanjal z izgubami nemške flote v zrač
ni bitki nad Anglijo. Po božiču tistega leta Vauhnik tega in
špektorja ni več srečal.

Med naključne in relativno kratkotrajne, a sila koristne 
Vauhnikove zveze so sodili tudi dva starejša gospoda iz odlič
ne nemške rodbine in neznana mlada dama iz zunanjega mi
nistrstva. Gospoda sta imela sijajne zveze z višjimi krogi v voj
ski, stranki, industriji, diplomaciji in v Hitlerjevem krogu in 
njuna poročila so se vedno ujemala z resnico. Gospe Vauhnik 
ni poznal. Povsem samoiniciativno ga je redno in natančno 
obveščala - vsakokrat, kadar je bil napovedan sestanek med 
Hitlerjem in Mussolinijem, je prišla, mu brez besed izročila 
pismo, in izginila.

Ataše Vauhnik sije v državi sprejemnici ustvaril širok in 
raznovrsten krog zvez. Z njimi je segal v nemške uradne in ne
uradne kroge, v stik je prihajal tako z visokimi predstavniki 
kot z navadnimi državljani (tudi s Slovenci, sezonskimi delav
ci). Vse to mu je pa omogočalo pridobivanje raznovrstnih in
formacij in možnost njihovega preverjanja tudi na takih me
stih, kjer je zagotovo dobil pristne odgovore oz. reakcije. Del 
teh aktivnosti je gotovo mogoče načrtovati (obiski, sprejemi, 
kosila itd.), del teh dogodkov pa se pokaže slučajno.

Izmenjavanje podatkov med kolegi v diplomatskem in 
atašejskem zboruje zelo pomembno. Vsem je bil skupen inte
res priti do Hitlerjevih vojaških načrtov, da bi preprečili agre
sijo, se nanjo pripravili ali imeli kakorkoli drugače koristi 
od takih informacij. Vauhnik je zlasti sodeloval z naslednji
mi kolegi: ameriški, angleški, brazilski, češkoslovaški, grški, 
holandski (oz. nizozemski), italijanski, romunski, ruski (oz. 
sovjetski), slovaški, švedski in turški.

O pomenu naključij dobro priča naslednji primer; Va
uhnik si je avgustovsko nedeljo leta 1939 privoščil oddih na 
nemškem podeželju, jugovzhodno od Berlina. Na poti nazaj 
je prišlo do prometnega zastoja zaradi premika oklepne di
vizije. Od domačinov je zvedel za več takih premikov v prej
šnjih dneh, od vojakov, ki so urejali promet, pa, da gre za ma
nevre. To ga je začudilo. Kako to, sije dejal, veliki manevri na 
Saksonskem, na katere atašeji niso povabljeni? Od takrat se je 
zelo zanimal za poljsko mejo in uporabil vsa sredstva, da bi 
dobil podatke o razvrstitvi čet. Zbirali so mu jih opazovalci na 
večjih postajah, hodil je na nočne izlete, spraševal železniške 
delavce in podobno. Navedeno dobro ponazarja Vauhnikov 
učinkovit način zbiranja in preverjanja podatkov. To hkrati 
potrjuje, daje imel široko mrežo uradnih in neuradnih zvez in 
stikov ter daje bil pozoren na številne naključne informacije. 
Ob obisku ene od knjigarn je ugotovil, daje na policah zmanj
kalo nemško-bolgarskih slovarjev. Klepet mladih častnikov o 
tem, da brez znanja bolgarščine ne bodo mogli zabavati mla
dih Bolgark, je bil pika na »i« ugotovitvi o večjih premikih na 
ta del na Balkana.

(Nadaljevanje prihodnjič)

Zdravko Kovačič ni več 
romski svetnik

Krško - Občinski svetniki so po dolgi in burni razpravi 
vendarle sprejeli odstopno izjavo romskega svetnika Zdrav
ka Kovačiča. Kot je znano, na prejšnji seji tega niso hoteli 
storiti. Pa ne zato, ker ne bi želeli imeti Roma v svojih vrstah, 
temveč zato, ker so proti pritiskom in nasilju Romov, ki so 
privilegirana skupnost. Sočasno s Kovačičevo odstopno iz
javo so svetniki sprejeli sklep, da bo v januarju sklicana iz
redna seja občinskega sveta, na kateri bo tekla beseda zgolj 
o romski problematiki, udeležili pa naj bi se je tudi vsi tisti, 
ki so odgovorni za romsko problematiko, vključno z mini
strom Janezom Podobnikom. N.Č.C.



AKTUALNO
stran 4 SavaGlas, 6.12.2007

Prednosti in slabosti Feniksa
Krško, Brežice - Minister za gospodarstvo Andrej Vizjak, župana Franci Bogovič in Ivan Molan ter direktor 
Regionalne razvojne agencija Posavje Robert Ostrelič so zainteresiranemu občinstvu predstavili gospodar
sko središče Feniks oziroma izhodišča za pripravo državnega prostorskega načrta za omenjeno središče.

Resolucija o nacional
nih razvojnih projektih do 
leta 2023 zajema tudi gra
dnjo novega razvojnega sre
dišča v Posavju, znanega kot 
projekt Feniks. 160 milijo
nov evrov vredna investici
ja zajema gradnjo gospodar- 
sko-logističnega centra, ki bo 
omogočil razvoj regije in za
gotovil okoli 2000 novih de
lovnih mest. Center gospo- 
darsko-razvojno-logističnega 
središča v Posavju bo zgrajen 
na območju letališča Cerklje 
ob Krki, v neposredni bližini 
avtoceste, železnice in letali
šča. Zaradi svoje lege bo pred
stavljal most med EU in jugo
vzhodno Evropo in preko nje 
do Azije. Neposredna bližina 
meje s sosednjo Hrvaško, ki je 
hkrati tudi schengenska meja, 
pa predstavlja dodatne prilož-

Gostje predstavljajo gospodarsko središče Feniks.
nosti.

Predstavitvi izhodišč za 
pripravo državnega prostor
skega načrta za gospodarsko 
središče Feniks sta bili tako 
v Krškem kot v Brežicah do
bro obiskani. V Krškem ni 
bilo omembe vredne razpra-

Proračun v javni razpravi
Brežice - V občini Brežice so pripravili predlog pro
računa za dveletno obdobje. Za leto 2008 je v pred
logu težak skoraj 29 milijonov evrov, za leto 2009 pa 
je za milijon evrov nižji, saj še niso znani vsi držav
ni in evropski razpisi, iz katerih bo moč takrat čr
pati projektna sredstva. Svetniki so sklenili, da gre v 
postopek sprejema le proračun za 2008, predlog za 
2009 pa naj počaka, dokler ne bodo razjasnjena pri
čakovanja na prihodkovni strani.

V letu 2008 je za investicije 
predvidenih 53 odstotkov pro
računa ali 15 milijonov evrov, 
kar je skoraj 7- krat več kot v 
letu 2005. Program investicij je 
namreč usmerjen v projekte, ki 
se lahko oplemenitijo z denar
jem »od zunaj«. Za sofinanci
ranje iz državnega proračuna, 
regijskega sklada in evropskih 
razpisov je predvidenih 8 mi
lijonov evrov.

V prihodnjih dveh letih se 
bosta pričeli graditi športna dvo
rana in brežiška osnovna šola. 
Intenzivno se bo nadaljevalo po
stavljanje osrednje čistilne na
prave, pretežno financirane iz 
evropskega sklada in okoljske
ga ministrstva. Gradila se bo ka
nalizacija Dobova in Globoko, v 
sodelovanju z obrambnim mi
nistrstvom pa bodo stekla še in
frastrukturna urejanja vasi ob 
letališču Cerklje ob Krki. Nada
ljevala se bo obnova brežiškega 
gradu in komunalno opremlja
nje industrijske cone Brežina, 
popraviti bo potrebno most pri 
vodovodnem stolpu v mestu,v 
programu pa so še projekti ob
navljanja cest, s katerimi občina 
starta na evropska sredstva za 
obmejne projekte. V letu 2009 
pa bi se celovito lotili vodooskr- 
be v občini, za kar bi namenili 2 
milijona evrov.

V triurni razpravi so svetni
ki podajali pripombe in kritike, 
češ da občina nima razvojnega 
programa, torej ni moč govori
ti o razvojno naravnanem pro
računskem predlogu in da kra
jevne skupnosti dobijo premalo. 
Za leto 2009 se kot proračunski

prihodek še vedno upošteva na
domestilo za skladiščenje radi
oaktivnih odpadkov v nuklear
ki, čeprav se po uredbi ta oblika 
nadomestila za Brežice, Sev
nico in Krško izteče leta 2008, 
je opozoril Jože Avšič. Njegov 
argument je botroval predlo
gu Staneta Radanoviča žu
panu Ivanu Molanu, naj sam 
umakne predlog proračuna za 
2009. Župan tega ni storil, so ga 
pa iz procedure z glasovanjem 
umaknili svetniki. To ne pome
ni, da se predlog za leto 2009 ne 
bo začel obravnavati že kma
lu prihodnje leto, ko bodo bolj 
znana prihodkovna pričakova
nja in realizacija proračuna za 
2008. Ta je sedaj v 15-dnevni 
javni obravnavi (objavljen je na 
spletni strani občine), kar po
meni, da se s pripombami lah
ko vključijo krajevne skupnosti, 
društva in zainteresirana jav
nost. Dopolnjen predlog bodo 
obravnavali odbori občinskega 
sveta, nato bo dan svetnikom v 
potrditev. Molan želi, da bi pro
račun sprejeli že na januarski 
seji. »Proračun je visok in re
alizacija je odvisna od njegove
ga zgodnjega sprejema. Oseb
no menim, da je dober, bomo 
pa proučili in v mejah možnega 
upoštevali pripombe. Krajevne 
skupnosti niso investicijsko za
postavljene, saj v njih potekajo 
veliki projekti. Glede denarja za 
lastno delovanje pa naj se vpra
šajo, zakaj v enih porabijo evro 
na prebivalca, drugod pa preko 
20 evrov,« je na nekaj očitkov 
odgovoril župan.

Branka Dernovšek

Župan je svetnikom predlagal v potrditev zvišanje vred
nosti točke za izračun prispevka za stavbno zemljišče oziro
ma NUSZ. V občini je 9000 zavezancev za ta prispevek, lani 
se je v proračun steklo 792 tisoč evrov, s predlaganim 6,1 
odstotnim povišanjem pa bi dobili 34 tisoč evrov več, kar je 
upoštevano v predlogu proračuna za prihodnje leto. Svetni
ki so povišanje zavrnili z obrazložitvijo, da je ta prispevek v 
Sevnici in v Krškem bistveno nižji.

ve, na srečanju v Brežicah pa 
je bilo slišati mnogo koristnih 
pobud in tudi kritičnih pri
pomb. Razpravljavci so zahte
vali, naj bodo vsi posegi v sicer 
občutljivo naravo kar najmanj 
agresivni in prijazni do oko
lja, s kadri in opremo pa je po
trebno oskrbeti tudi zdrav
stvo. Kmetje so spraševali, 
koliko zemlje bodo izgubili 
na račun naložb na območju 
med avtocesto in letališčem, 
in dobili odgovor, da bo do

odkupa zemljišč po tržnih ce
nah prihajalo v daljšem obdo
bju. Minister Vizjak je enemu 
od razpravljavcev pojasnil, da 
v Cerkljah ne bo nikakršne 
NATO baze, marveč zgolj le
tališče Slovenske vojske, ki pa 
ga bo NATO lahko koristil v 
primeru nenadejanih dogod
kov. Umestna je bila pobuda 
krajanov Hrastja, da bi pro
stor za odmetavanje letalskega 
tovora prestavili za nekaj sto 
metrov, hkrati pa okrog pre
obremenjenih Cerkelj spelja
li obvoznico. Eden od predlo
gov je bil, da bi krajani z okolja 
letališča dobivali individual
no rento zaradi ogroženosti, 
dan pa je bil tudi odgovor na 
pomisleke okrog samega de
lovanja gospodarskega sredi
šča Feniks. Ker naj bi pri 160 
milijonov vrednem projek
tu sodelovala javni in zaseb
ni kapital, bo potrebno osno
vati konzorcij interesentov za 
vlaganja, nato pa ustanoviti 
skupno podjetje za upravlja
nje in trženje. V.P./N.C.C.

Solarn varčevanje z elektriko 
prinaša nagrado

Krško - Podjetje Gen Energija iz Krškega je pobu
dnik akcije »Energetsko varčna šola«, v kateri gre za 
dolgoročno akcijo osveščanja mladih o varčni rabi 
energije. Vključene šole bodo za vsako privarčevano 
megavatno uro dobile denarno nagrado 100 evrov. 
»Znanja, ki jih imamo na področju energetike, sku
šamo s svojimi strokovnjaki prenašati na širši krog 
ljudi. Naš projekt v Sloveniji ni edinstven primer, ko 
distributer ozavešča potrošnika, saj gre za skupno 
družbeno odgovornost v odnosu do okolja, do nara
ve,« pravi direktor Gen Energije Martin Novšak.

Gen Energija neposredno in 
preko svojih družb pokriva do
brih 20 odstotkov domače po
rabe električne energije. Zaradi 
povečevanja potreb po energiji 
in negativnih posledicah te ve
like porabe na podnebne spre
membe so se v podjetju odlo
čili, da začnejo z osveščanjem 
in izobraževanjem mladih o 
varčni rabi energije. K sode
lovanju so povabili vseh 723 
osnovnih in srednjih šol v Slo
veniji, pristopijo pa lahko le ti
ste šole, ki Gen Energijo izbe
rejo za dobavitelja električne 
energije. Šole, ki so do 1. de
cembra podpisale pogodbo, da 
vstopijo v projekt, bodo za vsa
ko manj porabljeno megavat
no uro od preteklega leta do
bile po 100 evrov. Nagrada bo 
obračunana po izteku enole
tnega primerjalnega obdobja, 
denar pa bo Gen Energija na
kazala na račune šol.

Pri ukrepih varčevanja bodo 
šolam v pomoč strokovnjaki s 
področja energetike, združe
ni v slovenskem E-forumu, ter 
kot primer dobre prakse Šolski 
center Velenje, kjer že desetletje 
uspešno deluje projektna sku
pina za učinkovito rabo energi
je. Predavatelj na centru inženir 
Cveto Fendre je na predstavitvi 
akcije v Krškem povedal, kate
ri so koraki, ki šoli lahko pri
nesejo nižji račun za elektriko, 
nagrado in kar je najpomemb
nejše, vzgajajo mlade potrošni
ke. »Zelo pomembni so organi
zacijski koraki. Športna vzgoja 
naj ne bo v jutranjih urah, ko

so praviloma velike telovadnice 
močno razsvetljene. Na večjih 
centrih, kjer imajo lastno ku
hinjo, naj bodo različni termini 
glavnih odmorov, da ne bodo v 
skoncentriranem obdobju pre
obremenjeni vsi kuhinjski apa
rati. Značilna potrata za šole in 
nasploh javne zavode je tudi, 
da pri večernem čiščenju pro
storov gorijo sočasno vse luči 
od tal do strehe. Organizacij
ski ukrepi lahko do 10 odstot
kov znižajo porabo, obvezno je 
potrebno zamenjati še potratno 
fluorescentno razsvetljavo za 
sodobno in ozaveščati učence
0 učinkoviti rabi energije skozi 
redne predmete, pa tudi skozi 
izbirne vsebine. Našteti ukrepi 
lahko privedejo do zmanjšane 
porabe elektrike na šoli od 30 
do 35odstotkov.«

Član uprave družbe Gen-
1 dr. Dejan Paravan je v šte
vilkah ponazoril, kaj pome
ni energetsko varčna šola. Če 
ena šola povprečno letno po
rabi 150 megavatov električ
ne energije in zniža porabo za 
5 odstotkov, bi skupni prihra
nek na računih za elektriko na 
slovenskih šolah znašal okrog 
900 tisoč evrov, denarna na
grada za šole pa dobrih 500 ti
soč evrov. Šole, ki so pristo
pile k akciji, bodo dobile tudi 
strokovno pomoč v pripra
vi dokumentacije za naložbe, 
ki prispevajo k učinkoviti rabi 
energije in so podprte z evrop
skim denarjem.

Branka Dernovšek

lokalno
partnerstvo
brežice

Lokalno partnerstvo Brežice je izvedlo ogled od
lagališč NSRAO v Franciji. Francoski kolegi ugo
tavljajo, da je imelo odlagališče pozitiven vpliv na 
njihov razvoj.

Predstavniki Vodstvenega odbora Lokalnega partnerstva 
Brežice, predstavniki krajanov s potencialno lokacijo Vrbina 
v KS Šentlenart ter nekateri občinski svetniki so si skupaj s 
predstavniki ARAO ogledali odlagališče za nizko in srednje 
radioaktivne odpadke (NSRAO) de FAube in odlagališče za 
zelo nizko radioaktivne odpadke Morvilliers. Obe odlagali
šči sta primer dobre svetovne prakse ravnanja z radioaktiv
nimi odpadki, zato služita kot zgled za pristope ravnanja z 
nizko in srednje radioaktivnimi odpadki oziroma z zelo niz
ko radioaktivnimi odpadki. Foto: Davor Lipej

Na obisku pri županu
Površinsko odlagališče v centru de FAube je namenjeno 

vsem kratkoživim NSRAO, ki nastajajo v jedrskih elektrar
nah v Franciji ter pri ostalih proizvajalcih teh odpadkov (kot 
npr. medicina, industrija, raziskovalna dejavnost ter odpadki 
iz vojaških aplikacij). Ima kapaciteto 1.000.000 m3, zgrajeno 
pa je v obliki površinskih betonskih odlagalnih celic, ki se po 
zapolnitvi z radioaktivnimi odpadki zabetonirajo, kasneje 
pa še prekrijejo z zaporednimi plastmi različnih materialov, 
ki ne prepuščajo vodo. Odlagališče je skrbno nadzorovano, 
izvajajo se meritve vseh možnih prenosnih poti v okolje in 
do človeka. Zato se redno zajemajo vzorci zemljin, vode, zra
ka, krmil, živil in prehrambenih izdelkov na samem odlaga
lišču in v širši okolici. Odlagališče je začelo z obratovanjem 
leta 1992 in bo predvidoma obratovalo 60 let. Po končnem 
zaprtju pa se predvideva še nadzor različne intenzivnosti za 
obdobje do 300 let.

Odlagališče za zelo nizko radioaktivne odpadke Morvil
liers pa je bolj preprosto odlagališče, ki temelji na pregradah, 
narejenih iz gline in podobnih slabo prepustnih naravnih 
materialov. Namenjeno je odlaganju predvsem odpadkov, ki 
nastajajo pri razgradnji in so še malo radioaktivni. Predvi
deva se, da bo odlagališče, ki ima kapaciteto 650.000 m3 po 
zaprtju nadzorovano še 30 let. Po tem obdobju odloženi od
padki namreč ne bodo več radioaktivni in bodo primerljivi z 
naravnim ozadjem. Foto: Davor Lipej

Odlagališče de FAube
Predstavniki Brežic so se sestali tudi s predstavniki kraja

nov, ki živijo v neposredni bližini obeh odlagališč. Seznani
li so se z njihovimi pogledi in pridobili informacije o sobiva
nju z odlagališči. Predvsem jih je zanimal francoski primer 
dodeljevanja nadomestil oziroma taks, ki se izvaja v kon
centričnih krogih glede na oddaljenost od odlagališč. Prav 
tako so bile zanimive informacije lokalnih prebivalcev, da 
so vrednosti nepremičnin celo narasle, prav tako pa niso za
znali upad vrednosti kmečkih pridelkov in ostalih proizvo
dov, čeprav je LAube samo 15 km oddaljen od Champagne, 
kjer pridelujejo svetovno znane vrste šampanjca. Pridobili pa 
so tudi izkušnje lokalnih predstavnikov glede vključevanja 
v obratovanje in sam nadzor. Pridobljene informacije bodo 
služile nadaljnjemu načrtovanju izvajanja lokalnega partner
stva v Brežicah, francoske izkušnje pa kažejo, da odlagališče 
lahko uspešno zagotavlja trajnostni razvoj.

Več o delu in nalogah Lokalnega partnerstva Brežice si 
oglejte na spletni strani www.lokalnopartnerstvo.si ali v 
Krajevnih skupnostih Šentlenart in Globoko.

Vodstveni odbor 
Lokalnega partnerstva Brežice
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Nekdanji direktor Jutranjke 
spet na sodišču

Krško - Miha Rabič, zadnji direktor sevniške Jutranjke, ki trenutno prestaja zaporno kazen, se na Okrož
nem sodišču Krško zagovarja še za eno kaznivo dejanje in sicer za domnevno nezakonit posek parkovnih 
dreves pred Jutranjko. S tem naj bi Rabič uničil stvari, ki so posebnega kulturnega pomena.

Nekdanji direktor Jutranj
ke Miha Rabič zaradi neu
pravičene porabe denarja in 
uničenja poslovnih listin tre
nutno prestaja desetmeseč
no zaporno kazen. Kot je zna
no, je neupravičeno uporabljal 
sredstva, ki jih je Jutranjki kot 
pomoč pri prestrukturiranju 
nakazalo gospodarsko mini
strstvo; dobrih 35 milijonov 
takratnih SIT je bilo subven
cij in 150 milijonov dolgoroč
nega kredita. Sredstva je pre
brisani direktor prenakazoval 
na račune dveh drugih pod
jetij - Redcos in Jutranjka na
ložbe, katerih soustanovitelj je 
bil, sredstva pa je posodil tudi 
podjetju Studio V iz Velenja.

Tokrat pa je Rabič stopil 
pred sodni senat, ker je dal 
posekati park pred Jutranjko 
in s tem po obtožbi državne
ga tožilstva protipravno po
škodoval oz. uničil stvar, ki 
je posebnega kulturnega po
mena. To je storil v nasprotju 
z lokacijsko informacijo, ki jo 
je izdala Občina Sevnica in v 
nasprotju s priporočili Zavo
da za spomeniško varstvo Ce

lje, ki je predlagalo, da se sani
ra le poškodovana parkovna 
drevesa. Direktor pa je odre
dil posek vseh dreves v parku. 
Za tovrstna kazniva dejanja je 
zagrožena zaporna kazen.

Zagovornik obdolženega 
Rabiča je v ugovoru pravne 
narave zahteval, da tožil
stvo pripravi obtožbo v skla
du z zakonom o kazenskem 
postopku ali pa jo zavrže. Po 
mnenju obrambe park ob t.i. 
Tariškem dvorcu ni stvar na
ravne in kulturne dediščine, 
temveč je zaščiten zgolj Tari-

ški dvorec, pa še ta je bil vpi
san v register kulturnih spo
menikov leta 2005, medtem 
ko je bil posek opravljen 14. 
maja 2004. Če bi bila zaščite
na tudi drevesa, bi morala biti 
po mnenju obrambe posa
mično vpisana v register kul
turne dediščine in nositi svo
jo identifikacijsko številko. V 
dokumentih je sicer napisa
no, da pred dvorcem raste
jo drevesa, a niso identifici
rana. Obramba je ugovarjala 
tudi navedbi, da je Rabič po
sek opravil v nasprotju z loka-

Proti Mihi Rabiču, njegovemu očetu Marjanu, ki je bil 
glavni Jutranjkin nadzornik ter proti Mirjani Šulek, ženi 
Rabičevega poslovnega partnerja Petra Šuleka teče odško
dninska tožba, ki jo je na novomeškem okrožnem sodišču 
vložil stečajni upravitelj Tomaž Kos. Prepričanje namreč, da 
je nekdanji direktor s svojim nevestnim delom oškodoval Ju
tranjko za vsaj 230 milijonov SIT. Po zaslišanju Mihe Rabiča 
bo sodišče določilo sodnega izvedenca, ki bo ugotavljal de
jansko nastalo škodo.

Sicer pa naj bi se stečajni postopek Jutranjke, v katerem je 
bila prijavljena milijarda in 115 milijonov SIT terjatev, za
ključil prihodnje leto. Stečajni upravitelj Tomaž Kos pravi, 
da je odprtih še precej pravd, unovčiti pa je potrebno še ne
kaj nekdanjega Jutranjkinega premoženja v Brežicah in v re
publikah nekdanje Jugoslavije.

cijsko informacijo, saj taka in
formacija ni pravni akt. Sodni 
senat je ugovor obrambe za
vrnil, zato je obdolženi Ra
bič povedal, da ne razume ob
tožbe, zatorej tudi stvari ne bo 
pojasnjeval in ne odgovarjal 
na vprašanja.

Sta pa na sodišču kot pri
či nastopili dve Rabičevi te
sni sodelavki. Povedali sta, da 
so strokovnjaki sprva predla
gali, da se park, ki je bil zane
marjen, uredi in da se obža- 
ga le bolna drevesa. A Rabič, 
ki je bil, kot sta povedali pri
či, v stalnih kontaktih s sevni- 
škim županom Kristijanom 
Jancem in direktorjem podje
tja Hardi, ki je želelo v eni od 
opuščenih Jutranjkinih hal 
odpreti diskontno trgovino, je 
po končani prvi fazi, ko so sa
nirali le bolna drevesa, sekaču 
odredil, da poseka ves park. 
Ko so v ponedeljek zjutraj de
lavci prišli V službo, so se zgra
žali, ker parka ni bilo več. Les 
je odpeljal sekač, saj naj bi si s 
tem poravnal stroške poseka.

Sojenje se bo nadaljevalo v 
decembru. N.Č.C.

Ni bil potres, temveč 
miniranje

Krško - 21. novembra so se v Krškem močno 
stresla tla. To je zaznal Operativno komunikacij
ski center Policijske uprave (OKC PU) Krško ter 
nekateri posamezniki, ki so poklicali na Regijski 
center za obveščanje. Izkazalo se je, da ne gre za 
potres in da tudi ni kriva Jedrska elektrarna Kr
ško, ki je sicer dežurni krivec, temveč da na delo
višču krške hidroelektrarne oz. obvoznice z mi
niranjem poglabljajo savsko strugo.

OKC PU Krško je v sredo, 21. novembra, okoli 16. ure za
znal močno tresenje tal, podobno potresnemu sunku. V ko
munikaciji z regijskim in republiškim centrom za obvešča
nje je bilo ugotovljeno, da ne gre za potres, ampak naj bi šlo 
za globinsko miniranje nekje na območju Gunt. Na kraj je 
bila napotena policijska patrulja, ki je ugotovila, da je bilo na 
gradbišču ob glavni cesti Gl-5, pred naseljem Krško, oprav
ljeno miniranje. Regijski center je o dogodku obvestil občin
skega svetovalca za zaščito in reševanje ter inšpektorico dr
žavnega inšpektorata pred naravnimi in drugimi nesrečami. 
Policija ni ugotovila, da bi z miniranjem nastala materialna 
škoda.

»Kaj točno se je dogajalo v času miniranja, ne vemo, je pa 
izvajalec po telefonu obvestil Policijsko postajo Krško, da so 
z miniranjem uspešno zaključili,« je pojasnil tiskovni pred
stavnik PU Krško Robert Perc.

Tudi vodja gradbišča Darko Markovič nam je zatrdil, da 
niso imeli nikakršne škode in da dela tečejo po planu. Na 
dogodek pa se je odzval tudi Miran Hudournik, odgovor
ni predstavnik izvajalca, družbe Rudarski gradbeni progra
mi (RGP) iz Velenja. Povedal je, da je v okviru izgradnje HE 
Krško predvidena tudi poglobitev dna struge reke Save. Po
globitev struge se izvaja s pomočjo razstreljevanja hribine, ki 
ga izvaja družba RGP iz Velenja. Razstreljevanje poteka že od 
meseca maja letos in sicer v skladu z veljavnim gradbenim 
dovoljenjem in projektno dokumentacijo.

»V sredo, dne 21. novembra, pa je pri odstrelu prišlo do 
povečanega vpliva razstreljevalnih del na okolico, čeprav je 
bil ves postopek izveden enako, kot se je to izvajalo do sedaj. 
Pri preverjanju vzrokov za nastalo situacijo ugotavljamo, da 
je do tega najverjetneje prišlo zaradi spremenjene geologije, ki 
je predhodno nismo mogli predvideti« pojasnjuje univ.dipl. 
inž. rud. Miran Hudournik. Da se v prihodnje kaj takega ne 
bo ponovilo, bodo pred nadaljevanjem minerskih del preu
čili novo nastale razmere in predvideli dodatne ukrepe, s ka
terimi bodo zagotovili vpliv na okolico, ki bo v mejah zakon
sko predpisanih, dodaja odgovorni predstavnik izvajalca in 
se za nastali dogodek opravičuje. N.Č.C.

Umrl pri podiranju 
dreves

Breg - Od leta 1998 pa do danes je pri spravilu lesa 
v slovenskih gozdovih umrlo 100 ljudi. Zadnja žrtev 
je Milan Knez z Brega pri Sevnici.

69-letni Milan Knez z Bre
ga pri Sevnici je v soboto odšel 
v gozd podirat drevje in pri
pravljat kurjavo za zimo. Ker 
ga ob mraku ni bilo domov, 
so ga šli domači iskat. Izkaza
lo se je, da se je Knez med de
lom z motorno žago tako ne
srečno porezal po nogi, da je 
na kraju izkrvavel. Zdravnik, 
ki je prišel na kraj dogodka, je 
lahko ugotovil le še smrt, po
licija pa je tujo krivdo izklju
čila. Pri prenosu pokojnega v 
dolino so priskočili na pomoč 
sevniški gasilci, ki so poskrbe
li tudi za razsvetljavo terena.

Zavod za gozdove Slove
nije opozarja vse, ki sami de
lajo v gozdu, naj tega dela ne 
podcenjujejo in naj bodo pri 
sečnji in spravilu lesa ter pri

izdelavi drv skrajno previd
ni. Stanje lahko izboljšamo 
z uporabo osebne varovalne 
opreme, z znanjem, s spošto
vanjem nevarnosti ter s pri
merno opremljenimi delovni
mi napravami. Poleg tega pa je 
treba upoštevati še nekaj na
svetov. V gozdu nikoli ne de
lamo sami, delajmo v lepem 
vremenu in v ugodnih delov
nih razmerah, pri sebi imej
mo mobilni telefon in prvo 
pomoč. Razmislimo, kako 
bomo ukrepali, če bi prišlo do 
nezgode, predvsem pa razči
stimo sami s sabo, ali smo za 
tako delo dovolj usposoblje
ni in opremljeni, ali pa bi bilo 
nemara bolje, da naredi to kdo 
drug namesto nas. N.Č.C.

Letos se je na območju Policijske uprave Krško zgodilo 19 
delovnih nesreč, prav toliko kot lani, v njih pa je bilo poško
dovanih 20 oseb. Za posledicami je tako lani kot letos ena 
oseba umrla, 9 je bilo hudo telesno poškodovanih, 10 pa laž
je. Pri delovnih nesrečah na našem območju prednjačijo ne
sreče na gradbiščih, z delovnim strojem in pri delu s trak
torjem.

Zmeda pred zapornicami
Sevnica - V času, ko je na cesti največ prometa, okrog 

druge ure popoldne, so bili policisti obveščeni, da zaporni
ce v starem delu Sevnice ne delujejo, saj vozijo vlaki, zapor
nice pa niso spuščene. Ko je policijska patrulja prišla na kraj, 
je ugotovila, da so zapornice spuščene, na vozišču daljša ko
lona vozil, o vlaku pa ne duha ne sluha. Izkazalo se je, da je 
sistem v okvari in da nekontrolirano deluje. Odgovorni na 
Železniški postaji Sevnica so poskrbeli za zavarovanje in po
pravilo oz. odstranitev napake na sistemu pri spuščanju in 
dvigovanju zapornic. Na srečo se je vse izteklo brez nesre
če. N.Č.C.

V zapor, ker je povozil 
policista

Krško - Leta 2005 je Andrej Čerček iz Mimske doli
ne povozil policista, ki je opravljal kontrolo prome
ta. Čerček, ki je vozil vinjen in brez vozniškega izpi
ta, je bil obsojen na 18 mesečno zaporno kazen.

31. januarja 2005 okrog 9. ure zvečer sta policista Policij
ske uprave Krško opravljala kontrolo prometa. Na cesti med 
Šentjanžem in Krmeljem, sta zaustavljala voznika, za kate
rega se je kasneje izkazalo, da je obdolženi Andrej Čerček. 
Slednji je, namesto da bi ustavil, hitrost še povečal in zapel
jal skrajno desno proti policistu Simonu Lužarju. Policist se 
je, ko je videl, da ga namerava povoziti, umaknil proti sre
dini vozišča, takrat pa je tudi obdolženi zavil levo, zadel po
licista in odpeljal naprej. Policist je dobil pretres možganov, 
imel je odprt prelom pogačice in leve goleni in srečo je imel, 
da je preživel. Obdolženega je nato ustavila druga policijska 
patrulja in izkazalo se je, da nevestni voznik vozi brez voz
niškega dovoljenja in močno vinjen, saj je imel najmanj 1,85 
g/kg alkohola v krvi.

Okrožni državni tožilec Bogdan Matjašič je za obdolže
nega predlagal dveletno zaporno kazen, še posebej zato, ker 
gre za povratnika, ki je bil pred storitvijo tega kaznivega de
janja v istem mesecu že dvakrat pri sodniku za prekrške za
radi vožnje brez vozniškega izpita in zaradi vinjenosti.

Obramba je skušala dokazati, da ni šlo za preprečitev 
uradnega dejanja, temveč le za pobeg. Menila je, da če se po
licist ne bi premikal po cesti, ga obdolženi ne bi povozil, po
leg tega pa obramba pravi, da se obdolženi ni zavedal svojega 
dejanja. Izvedenec psihiatrične stroke je namreč ugotovil, da 
je dejanje storil v stanju bistveno zmanjšane prištevnosti.

Sodni senat pod predsedstvom sodnika Gojmira Pešca 
je ugotovil, da je Čerček kriv in mu zaradi preprečitve urad
nega dejanja uradni osebi in povzročitve hude telesne po
škodbe iz malomarnosti naložil enotno kazen 18 mesecev 
zapora. Ta kazen naj bi obdolženca streznila, je v obrazlo
žitvi pojasnil sodnik, saj mu doslej očitno ni šlo nič do žive
ga in je enaka kazniva dejanja ponavljal. In ker ima očitno 
dovolj denarja za alkohol, bo poravnal tudi stroške sodne
ga postopka, ki znašajo skoraj 2.000 evrov ter povprečnino v 
višini 500 evrov. Proti obdolžencu pa teče tudi odškodnin
ska tožba. P.U.

mnenjaj odgovori, popravki...

Nestrpnost in agresivnost kupcev 
pred blagajnami

V dneh ko toliko poslušamo o tednu nenasilja nad ženskami 
in nas s to temo seznanjajo tako s televizijskih ekranov kot tudi 
z radijskih valov sem se z eno vrsto nasilja srečala tudi sama. Pa 
ne za domačimi zidovi, kot se takšno nasilje največkrat dogaja, 
temveč v Mercatorjevem hipermarketu v Intermarketu v Breži
cah. Tam sem na žalost naletela na zelo nestrpnega in nasilne
ga kupca, ki je čakal za mano v vrsti na blagajni. Najprej sem 
bila deležna porivanja z vozičkom v hrbet, ker se verjetno nisem 
v nizkem štartu zapodila dva koraka naprej, ko je kupec pred 
mano plačal, pa čeprav sem stala vzporedno s svojimi stvarmi na 
tekočem traku. Po nekaj izmenjanih »prijaznih besedah« sem ga 
ignorirala in se posvetila svojim artiklom ter zlagala stvari v vreč
ke. Vmes sem še našla plačilno kartico kupca pred mano in jo iz
ročila blagajničarki, dajo spravi, ker se ta gotovo vrnil po njo. S 
tem sem seveda porabila nekaj dragocenih sekund, ki bi jih naj
brž po mnenju kupca za mano morala porabiti za to, da se čim 
prej poberem stran. Tako sem med hitenjem, ko sem stvari kar 
povprek in brez kakršnega koli reda metala v vrečko in v voziček 
(imela sem kar veliko artiklov) zaslišala tik za sabo: »Gospa zdaj 
sepapoberte al’ bo pa počlo!« Vsa kri mi je zavrela, vendar sem 
se zadržala in kolikor sem pač mogla mirno in odločno rekla, da 
ne grem nikamor, dokler ne pospravim kupljenih stvari. Seveda 
pa sem tudi ves čas pričakovala, da me bo - tako kot meje že prej 
- zopet začel odrivati ali pa bom res dobila še kakšno klofuto, ker 
po njegovem nisem bila dovolj hitra in sem mu nisem umaknila. 
Blagajničarka je to samo opazovala in rahlo odkimavala, reagi
rala pa ni. Niti s kakšno besedo niti tako, da bi premaknila palico 
na stezi pri blagajni in kupcu za mano spuščala stvari na drugo 
stezo, da se ne bi mešale z mojimi, pa bi bila stvar verjetno bolj ali 
manj rešena. Razen seveda jezikanja, kako svet še ni videl take 
nesramnosti, da nekdo pospravlja kupljeno v vrečke.

Tistega dne je res bila polna luna, ki zelo čudno vpliva na ne
katere ljudi, je pa ne glede na luno to bil zelo nestrpen in nasi
len kupec, ki verjetno spada v kategorijo ljudi, na katere so nas 
te dni opozarjali iz vseh medijev. Me prav zanima, če bi bil tako 
pogumen tudi, če bi pred njem v vrsti stal kakšen »oreng dedec«. 
Verjetno bi imel takrat jezik za zobmi, pa tudi vozička verjetno 
ne bi vanj porival. Ampak ker sem jaz ženska, pa še sama, zakaj 
pa me ne bi zastraševal, saj se tako in tako ne bom znala braniti, 
tako kot večina pretepenih žena doma ne.

Torej nasilje se seli že v trgovine. Ženske, konec je sobotnih 
sproščujočih nakupov, sedaj bom vedno pogledovala nazaj, ali 
ne stoji za mano kakšen moški, ki bi nas ženske najraje kar po
metel pred sabo.

S.N. (naslov hranimo v uredništvu)

A
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POLITIKA PRED OGLEDALOM

Rok Petančič Judita Francekovič Boštjan Arh

Ste za delitev sedeža pokrajine v krško in brežiško obči
no, ali menite, da mora biti na enem mestu? Na kratko ute
meljite svoje stališče.

Petančič: Osebno se zavzemam za središče pokrajine (če že 
mora biti) v tistem kraju, ki bo glede na vse dejavnike (pred
nosti in slabosti) omogočal najbolj skladen razvoj regije Po
savje. Pri tem je potrebna velika politična volja, široki pogledi 
in verjetno precej odrekanj nosilcev politične volje v sleher
ni občini. Sicer pa se s tem vprašanjem ne obremenjujem pre
več, saj se v PUM-u raje posvečamo vsakdanjim vprašanjem 
in izzivom ter iskanju rešitev za njih (zaposlitev, stanovanja za 
mlade, nove priložnosti...), za kar nam največ pomeni stik z 
ljudmi, s katerimi živimo v naši regiji.

Francekovičeva: Občine v regiji Posavje se zadnjih nekaj 
let dokaj neuspešno lotevajo sodelovanja na področju določit
ve sedeža bodočega pokrajinskega sveta in sedeža pokrajinske 
uprave, kar pa do sedaj ni privedlo do konkretnih rešitev. Ker 
smo že lahko večkrat prebrali in slišali, da se lokalne oblasti ne 
morejo ali ne želijo dogovoriti, se PUM distancira od konkre
tnih izjav glede sedeža pokrajine in se raje posveča aktualnim 
temam in problemom občanov v posameznih občinah, kot so 
nove karierne priložnosti, skrb za razvoj okolja in infrastruk
ture in podobno.

Arh: Sem mnenja, da je vseeno, kje so sedeži pokrajine, 
samo da je pokrajina Posavje, da ne bo na koncu prišel na plan 
najslabši možni scenarij in to je, da se bodo občine razdeli
le na druge pokrajine v okolici. Kar je zelo nesprejemljivo in 
odgovornost za to bi morali prevzeti vsi posavski župani, ki 
se ali ne morejo ali nočejo uskladiti glede samega sedeža. Do
volj mi je že igranja »pink ponka« in prenašanja krivde enega 
na drugega in s tem tudi nezadovoljstva med občinami. Po
trebno je sesti skupaj in stvar temeljito predelati ter začeti de
lati kot regija, ne vleči vsak v svoj konec samo zaradi ponosa. 
Pri tem gre za dosego višjih ciljev in to je razvoj pokrajine Po
savje. Ena od rešitev bi lahko bila tudi »somestje« občin, kar v 
svetu tudi prakticirajo.

V primeru, da bo glasovanje o renti za skladiščenje nizko 
in srednje radioaktivnih odpadkov, ali boste podprli pred
log, da se renta razdeli med vse občine v Posavju?

Petančič: Da. Podpiram enakovreden partnerski pristop 
vseh posavskih občin pri delitvi rente. Pri tem je potrebno na 
podlagi argumentov s pomočjo stroke izdelati natančen mo
del delitve rente, tako da bo delitev poštena in pravična.

Francekovičeva: Glede na to, da smo v teku oblikovanja 
pokrajin in da bo naša regija Posavje samostojna pokrajina, 
smo mnenja, da je lahko zastopanost občin enakovredna. Na 
podlagi tega je možno tudi reči, da se renta razdeli med vse ob
čine v regiji, saj večina njenih prebivalcev živi skupaj z Nukle
arno elektrarno Krško, tako bo tudi s skladiščenjem nizko in 
srednje radioaktivnih odpadkov. Z rento tako lahko živi celo
tna regija, ne pa samo ena občina.

Arh: Nisem ravno tega mnenja, da bi se morala renta deliti 
med vse občine Posavja. Če gremo na členitev rente v tako ši
rok krog, ne bi bilo nič nenormalnega, če ne bi zahtevale ren
to tudi druge občine, ki so zunaj posavske regije, kot so Škoc
jan, Bistrica ob Sotli itd. Potem pridemo do tega, da bi lahko 
vse občine v Sloveniji prejemale rento. Menim pa, da naj pre
jemata rento za nizko in srednje radioaktivne odpadke terito
rialno najbolj izpostavljeni občini, to sta Krško v prvi vrsti in 
Brežice v proporcionalnem deležu.

Alije bil obstoj ATLANTIDE kdaj potrjen?

Petančič: Mislim, da ne.
Francekovičeva: Mislim, da ne.
Arh: Kolikor jaz vem, ne.

Pravilen odgovor in nekaj zanimivosti:

Obstoja in položaja Atlantide niso nikoli ugotovili ali 
potrdili.

Atlantida je bila bajeslovna starodavna civilizacija in otok,

katere obstoj in položaja niso nikoli ugotovili ali potrdili. Prvo 
jo je omenjal grški filozof Platon, kije navajal, da jo je uniči
la naravna ujma (morda potres ali tsunami) pred 9000 leti od 
njegovega časa. Platonovi deli Timaj in Kritias edini omenjata 
Atlantido. V njima je Platon podal nekaj podatkov o velikosti 
in legi atlantidskega otoka. Atlantida je lahko čista izmišljoti
na, morda pa je Platonov poskus morebitnega namena pona
zoritve njegove filozofije idealne vladavine. Tudi Aristotel je pi
sal o velikem otoku v Atlantskem oceanu, ki so ga Kartažani 
poznali kotAntilija.

Kakšna je razlika med komplementom in sub- 
stitutom?

Petančič: Substitut je nadomestek, komplement pa prilo
ga, dopolnilo.

Francekovičeva: Substitut je zamenjava, komplement pa 
dopolnilo.

Arh: Komplement je dopolnilo, substitut pa nadomestek.

Pravilen odgovor:

Komplement na splošno pomeni dopolnilo, substitut pa 
je nadomestek.

Kdo je napisal svetovno znano uspešnico »Mali 
princ«?

Petančič: Antoine Exupery - ne vem natančno, kako se iz
govori.

Francekovičeva: Exupery.
Arh: Tega pa se zdaj ne morem spomniti.

Pravilen odgovor in nekaj zanimivosti:

Francoski pisatelj in pilot Antoine de Saint-Exupery.

Mali princ je najbolj znano delo francoskega pisatelja in pi
lota Antoinea de Saint-Exuperya. Napisal ga je med svojim bi
vanjem v newyorškem hotelu, prvič pa je izšlo leta 1943. Pod 
videzom otroške knjige delo skriva številne globoke misli o živ
ljenju in ljubezni. Avtor prikaže sebe, kako z letalom zasilno 
pristane v Sahari in tam sreča mladega princa iz majhnega 
asteroida. Skozi njune pogovore avtor razkriva svoje dojemanje 
človeških napak in preprosto modrost otrok, ki jo ljudje z odra
ščanjem pozabimo, kot na primer »Bistvo je očem skrito«. Knji
go je s slikami opremil pisatelj sam, ena izmed originalnih ilu
stracij Malega princa pa je bila natisnjena tudi na bankovcu za 
50 francoskih frankov.

Sami si zastavite vprašanje in odgovorite nanj.
Petančič: Delo ali dopust?
Oboje. Skušajmo najti pravo ravnovesje med obema. Bodi

mo pozitivni do drugih in pozitivna energija se nam bo vra
čala. Stremimo k poštenosti, pravičnosti in solidarnosti. Izre
cimo sočloveku lepo besedo namesto graje. Delajmo dobro in 
zaslužili si bomo dopust!

Francekovičeva: Ali je vseživljenjsko učenje dovolj pre
poznavno v našem okolju?

Učenje nas spremlja vsepovsod, na vsakem koraku. Uči
mo se ne samo v šoli, fakulteti ali v kakšni drugi instituciji, 
temveč ob vsakodnevnih opravilih, torej z izkušnjami. Veči
na se lahko strinja, da imajo te veliko tako pozitivnih kot ne
gativnih učinkov, vendar se iz njih veliko naučimo. Lahko so 
tudi podlaga za nadaljevanje formalnega izobraževanja. Več
krat smo naleteli na dejstvo, da ima učenje pri ljudeh negati
ven prizvok, vendar se po drugi strani moramo tudi zaveda
ti, da smo le na podlagi novega znanja v koraku s časom. Rek 
‘V znanju je moč’ je v današnji, informacijski dobi še kako re
sničen.

Arh: Kako ob bližajočih se praznikih?
Mesec december je v znamenju družinskih praznikov, obi

skov velikih mož, obdarovanja, veselja in čestitk. Zato želim 
vsem bralcem in občanom bodoče posavske pokrajine česti
tati in zaželeti veliko miru, ljubezni in veselja v letu 2008. Ne 
posvečajte preveč pozornosti materialnim vrednotam, temveč 
duševnim. Želim, da bi čim lepše preživeli praznike s svojimi 
družinami, prijatelji in ostalimi znanci. Ne pozabiti pa tudi na 
tiste, ki so najbolj potrebni pomoči in jim v tem prazničnem 
mesecu decembru posvetite še več pozornosti kot ponavadi.

Priznanje intervencijskemu 
vodu

Krško - Na praznik v spomin na generala Rudolfa Maistra, 
ki je 23. novembra 1918 v Mariboru razorožil nemške vojaške 
oddelke , so na svečanosti v Krškem poveljnik Mitja Teropšič, 
župan Franc Bogovič, predsednik območnega Združenja ve
teranov vojne za Slovenijo Zdenko Mohor in predsednik po
licijsko veteranskega združenja Sever Vlado Bezjak podelili 
veteranom spominski znak enote za posebne namene in spo
minski znak Leskovec 1991.

Intervencijski vod Krško je skupaj s policisti konec junija 
1991 zavzel skladišča letalskega goriva v Žlapovcu. Čeprav je 
bila akcija izvedena brez uporabe sile, ker so se »plavci« preda
li, je bilo v času preverjanja in pregovorov veliko negotovosti. 
Napetost tistega dogajanja tudi z distance današnje svobode za 
udeležence akcije ni zbledela, zato so upravičeno in s ponosom 
sprejemali priznanja.

»Slovenska država se približuje svoji polnoletnosti. Če bi se
daj končno prišlo do sprave, ki jo naš narod potrebuje, bi bil to 
lep zrelostni izpit. Z notranjim mirom se lahko uspešno zazremo 
v prihodnostt in soustvarjamo takšno državo, kot smo jo sanjali 
ob osamosvojitvi,« je na slovesnosti dejal krški župan. B.D.

Anton Keše je takrat kot policist skupaj s TO vodil akcijo za
sedbe vojaškega skladišča.

Podpisana pogodba o prodaji 
objekta

Ljubljana- Podžupanja občine Krško Ana Nuša Somrak je z 
ministrom za pravosodje dr. Lovrom Šturmom podpisala pogod
bo za prodajo poslovne stavbe na CKŽ 15 a. Ministrstvo za pra
vosodje bo objekt odkupilo za 956.000 evrov, kar je manj, kot so 
pričakovali v Krškem, saj je občinski cenilec postavil precej višjo 
ceno. V stavbo se bo v začetku prihodnjega leta preselilo okrožno 
državno tožilstvo. Občina je objekt s tem namenom tudi zgradila, 
saj je računala, da se bosta občina in ministrstvo dogovorila za za
menjavo prostorov in se bo občinska finančna služba lahko vrnila 
pod občinsko streho, saj sedaj dela v najetih prostorih.

Čeprav bo ministrstvo za pravosodje zaenkrat 600 m2 prosto
rov v prostorih občinske stavbe, kjer sedaj domuje tožilstvo, obdr
žalo, pa je Franc Pavlin, vodja službe za pravne in splošne zadeve, 
ki je tudi vodil investicijo, prepričan, da prodaja stavbe pomeni tudi 
začetek reševanja prostorskih potreb za javno upravo. N.Č.C.

Deset svečk Mladinskega centra
Brežice - 24. novembra pred 10 leti je Občina Brežice na po

budo tedanje mladinske politične scene ustanovila Mladinski 
center. Od dveh pisarniških prostorov in enega telefona so da
nes zrasli do skoraj 1000 m2 opremljenih prostorov. Vzposta
vili so igralnico, računalnico, klubski prostor, glasbeno vadni
co in snemalni studio, učilnico, projektni prostor ter prostor za 
mlade aktiviste.

Ne štejejo več ljudi, ki so jih gostili za krajši ali daljši čas, niti 
znanih umetnikov, ki so nastopali na njihovih odrih. Pomem
ben je tudi delež tistih mladih - po letih in po srcu, pravijo v 
MC Brežice, ki so v tem desetletju krojili kulturne, glasbene, li
kovne, fotografske, otroške, izobraževalne in druge ustvarjalne 
aktivnosti in dogodke, po katerih so postali znani po celi Slove
niji. In tako bodo tudi nadaljevali.

10. obletnico so obeležili s posebno fotografsko razstavo - iz
bor trenutkov, ki najbolje odsevajo skupno prehojene korake. 
Razstava pa je bila le del rojstno dnevnega praznovanja. Roj
stni dan brez balonov in vesele glasbe ni pravi rojstni dan, zato 
so veselo množico zabavali duet Bor Marolt in Matjaž Preda
nič ter DJ Akky.

Rubriko pripravljamo ob podpori Ministrstva za kulturo RS.
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Odpoved službe ga je prizadela
Brežice - Brežiški svetnik Stane Radanovič (SNS) se je moral po konstituiranju občinskega sveta na lan
skih lokalnih volitvah odločati med funkcijo in službo hišnika v občinski upravi, saj po Zakonu o lokal
ni samoupravi občinski uslužbenec ne more biti svetnik. Radanovič, zaposlen kot vzdrževalec objekta na 
Gubčevi 10 a (Mladinski center), se je odločil, da se raje odpove službi kot funkciji, a ko je 3. decembra pre
jel obvestilo o prenehanju delovnega razmerja, ga je presunilo. Ker je bila istega dne seja občinskega sveta, 
tega seveda ni zamolčal svetniškim kolegom.

Stane Radanovič

Zaradi enake situacije je 
brez službe ostala tudi svet
nica Rajka Križanac, tajnica 
KS Jesenice na Dolenjskem. 
Oba sta bila postavljena pred 
izbiro ali služba ali funkcija. 
Križančeva je posledice svo
je odločitve sprejela mirno, si 
uredila drugačen status in še 
naprej opravlja delo za kra
jevno skupnost. Radanoviča 
pa je odpoved, čeprav posto
pek traja od začetka leta, čisto 
iztirila. »Vrgli so me, ko sem 
bil kot predstavnik KS Šentle- 
nart in Lokalnega partnerstva 
Brežice na ekskurziji v Franci
ji. Šli smo na ogled odlagališča 
NSRAO. Doma me je čaka
la ta kuverta in bil sem šoki
ran, da so mi dali odpoved, ko 
sem bil v tujini,« je Radano
vič razložil svetniškim kole
gom na seji in svoj gnev pod
krepil tako, da je podžupanji 
Patriciji Čular dal rožo, žu
panu Ivanu Molanu pa kruh.

»Radanovič je privolil, da 
bi bil opredeljen kot tehnolo
ški višek. S postopkom smo 
začeli januarja in ga zaključili 
28. novembra. Nihče ga ni na
ganjal in čez noč vrgel na ce
sto«, je pojasnil župan Ivan 
Molan.

Prvi sklep o odpovedi po
godbe o zaposlitvi iz poslov
nih razlogov je Radanovič 
prejel aprila in nanj podal 
ugovor. Komisija za pritožbe 
iz delovnega razmerja pri Vla

di RS ga je kot neutemeljenega 
zavrnila in od sredine junija je 
začel teči 45-dnevni odpoved
ni rok. Radanovič si je vmes 
poškodoval hrbtenico in ker 
je bil ob izteku odpovednega 
roka v bolniškem staležu, mu 
po starem zakonu delovno 
razmerje ni moglo preneha
ti. V začetku novembra je bil 
na podlagi ocene zdravstvene 
komisije spoznan za zmožne
ga za delo s polovičnim de
lovnim časom. 28. novembra 
je stopil v veljavo spremenjen 
Zakon o delovnih razmerjih, 
ki delodajalcu omogoča za
ključiti postopek prekinitve 
delovnega razmerja in v ob
činski upravi so z istim dnem 
to tudi storili.

V času bolniške je Rada
novič opravljal naloge pred
sednika KS, podpredsednika 
Vodstvenega odbora Lokalne

ga partnerstva, se v tej funkciji 
udeležil ekskurzije na Švedsko 
(ogled odlagališča NSRAO) in 
sodeloval na sejah občinskega 
sveta. V času, ko ni bil doma, 
ga je obiskal zdravstveni nad
zornik. Ali si je pozornost 
Zavoda za zdravstveno var
stvo, kjer preverjajo, kako lju
dje preživljajo bolniški stalež, 
prislužil po metodi slučajne
ga vzorca, ali ga je kdo prija
vil, ni znano, toda Radanovič 
je bil prepričan, da ga je pri
javila podžupanja Čularjeva. 
Tako je sklepal zato, ker mu 
je v odgovoru na njegove ža
litve in obtoževanja na eni od 
sej med drugim zabrusila, da 
je hudo »aktiven« za nekoga, 
ki je v bolniški.

»Nisem ga prijavila Zavodu 
za zdravstveno varstvo. Sem 
pa podala ovadbo na polici
jo, ker je šlo v njegovem na

stopu na tisti seji za žalitve in 
grožnje,« je občinskemu svetu 
povedala Čularjeva.

Ne glede na odločitev, da 
pusti službo in na dejstvo, da 
bo lahko odšel kot tehnološki 
višek, kar prinese odpravnino, 
svojo odpoved komentira kot 
obračun vladajoče SDS opcije 
z nasprotniki. » Kdor jim upa 
javno povedati, kar jim gre, je 
moteč. In našli bodo zakon
sko podlago, da se ga znebijo. 
Ko pa zakon postavi pod vpra
šaj nastavljanje lastnih kadrov, 
to mirno prezrejo. Jože Avšič 
je na novembrski seji opozo
ril na neusklajenost občinske
ga statuta z novo zakonodajo, 
kar postavlja pod vprašaj ime
novanje podžupanje, pa ni ne 
reakcij ne sankcije,« pravi Ra
danovič.

Župan odgovarja: »Obtož
be o političnem obračunava
nju so smešne. Občinski svet 
od mene zahteva transparent
nost in racionalnost. Glede ne
združljivosti službe s svetniško 
funkcijo je bil obveščen in se je 
sam odločil, kaj »vzame«. Ker 
je bilo v občinski upravi zapo
slenih kar pet hišnikov, kar je 
za obseg dela preveč, se je Ra
danovič odločil, da se poslovi 
od službe kot tehnološki višek. ■ 
Mogoče je računal, da bo lah
ko kako izigral to odločitev, a 
se ni izšlo.«

Branka Dernovšek

-lnt*l

LOKALNO AKTUALNO
regionalni informativni portal

i2 © m
torek, 4. december 2007 j | Q: | Išči [

Lokalno aktualno Lokalno rumeno Namig za premik Gostujoča mnenja Osmrtnice in zahvale Regija RSS

{ Kolpo, W
.r

t Z lokalnim partnerstvom v Franciji
torek, 4.12.2007

Lokalno partnerstvo Brežice je 
konec novembra (od 29. 
novembra do 1. decembra) 
organiziralo ogled odlagališč nizko 
in srednje radioaktivnih odpadkov 
v Franciji. Francoski kolegi 
ugotavljajo, da je imelo odlagališče 
pozitiven vpliv na njihov razvoj.
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| XX, stoletje
ponedeljek, 2S.11.2007

\£L Še vedno kradejo baker
torek, 4.12.2007
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Ni znano, kako je neznanec prišel v 
stanovanjsko hišo v okolici 
Črnomlja ter demontiral več 
metrov napeljanih bakrenih cevi 
za centralno kurjavo - in jih 
seveda odpeljal. Lastnik je 
oškodovan okoli 1.800 €. Na lovski 
koči Dobova pa so neznanci 
potrgali bakrene žlebove in jih 
pripravili za odvoz. Lovca na 
obhodu sta h koči očitno prišla 
pravi čas, saj so uspeli odpeljati le 
en meter žlebov.

Udeležili smo se vaje za predstavo 
XX. stoletje Alaina Badtoua. Kot 
kažejo posnetki, je sinoči po 20. uri 
kar pošteno padal dež, a ekipo na 
velodromu...

: Vampir z 
• Gorjancev

sreda, 21.11.2007

Namig za premik
Vaša hrana naj bo zdravilo > 
torek, 4.122007

Šahovski krožek >
torek. 4.122007

Brezplačno testiranje ob sv. dnevu 
aidsa > 
torek, 4.122007

Veseli december > 
torek, 4.122007

GLASBENI

[TI Oh dnevu prostovoljcev nagrada tudi v Posavje >
torek, 4.12.2007

[tv Krškem o odškodninah zaradi NEK >
torek, 4.12.2007

8 j Benka Pulko v Brežicah >

V nedeljo je v Ljubljani padla prva 
klapa novega celovečernega 
televizijskega filma, ki bo nastal po 
literarni predlogi z enakim 
naslovom, katere avto...

q wvvw
Dnevnik,si: Cerkljam zahtevajo 
rento >
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Dragi Božiček!

Tamara Vonta

Že nekaj let je minilo, od kar sem ti 
zadnjič pisala. Ne misli, da sem poza
bila nate, a zdelo se mi je, da imaš pol
ne roke dela in da bi bilo več kot nepri
merno, če bi te obremenjevala še jaz, ki 
sem že nekaj časa velika punca, še več, 
ki se nevarno približujem štiridesetim 
in sem na tej poti že izgubila in zamen
jala nekaj verovanj in zaupanj.

No, pravzaprav sem pisala tvojemu bratrancu dedku Mra
zu, kije očitno spremenil svoje vsakoletne poti in očitno siga 
nadomestil ti. Ker pa sta si v bistvu zelo podobna, me to niti 
ne moti preveč. Tudi tisti šivalni stroj Mehanotehnike Izola, ki 
mi ga je prinesel, že dolgo ne dela več, prerasla sem oranžne 
smuči z belim snežakom, s katerimi sem se spustila po zasne
ženem kupu peska pred domačo hišo. Zdaj sem si kupila sre
brno rdeče, sama. No, eno sem dobila za rojstni dan.

Tega pisma ne bom več nastavljala na okensko polico, kot 
sem to počela včasih. Ni več IN. Sem se odločila, da ga raje ob
javim kar v časopisu, ko imam pač to možnost. Ne bom ti na
stavila niti mleka, ker te tako kot večino ljudi tvojih let verjet
no pesti holesterol ali vsaj nadražena želodčna sluznica, na 
čokolado si pa verjetno zaradi zvišanega sladkorja že tako 
moral pozabiti.

Skratka - vse je drugače, kot je bilo, to ti že moram pove
dati. Potem, ko sem pri šestih letih razkrila, da si lahko dedek 
Mraz sname brado, se mi je sicer sesul svet, a so mi starši ta
koj pojasnili, daje to zato, ker se v letu dni brada pač umaže 
in ni druge, kot da si jo obrije in počaka na svojo pravo z na
domestkom. Verjetno seje kaj podobnega zgodilo tudi tebi, po 
vseh teh poteh in nemogočih vremenskih in drugih razmerah. 
Zdaj sem pomirjena. Saj si konec koncev tudi ti le človek, pa 
čeprav pravljičen.

Nečesa pa ne razumem - zakaj ponekod odvržešpolno vre
čo daril, drugje pa komaj kaj malega. To mi ne gre v račun. 
Do mene si bil vedno radodaren, ponekod pa dobim občutek, 
da te sploh ni bilo. Ne vem, morda se motim. Povej mi! Sporoči 
še, če potrebuješ kakšen zemljevid. Sicer pa obstajajo tudi ne
kakšne naprave, ki te pripeljejo prav do vsake ulice in hiše na 
svetu. Morda bi jo podaril Rudolfu, za vsak slučaj, če ga kdaj 
zanese mimo prave poti.

Veš, tudi letos te čakamo. V malce drugačni zasedbi. Smre
čica bo še naprej dišala, čeprav so pritiski ekologije hudi. Tudi 
jedli bomo bolj skromno, ker imam do večera službo. Kar je 
verjetno itak smiselno, glede na to, daje med nami nekaj ta
kih s prekomerno težo, nekaj takih s preveč holesterola, nekaj 
s sladkorno in nekaj vegetarijancev. Kot ponavadi lahko da
rila odložiš v jedilnico, ker te bomo čakali skriti v sobi na dru
gem koncu hiše. Pa pomahaj, kot smo vajeni, prosim, to nam 
veliko pomeni!

In na koncu še želja. Si morda poznal Einsteina?
Siv možakar z brki in razmršeno belo pričesko?
Povedali so mi, daje nekoč rekel, da obstajata samo dve ne

skončnosti: vesolje (za katero kljub vsemu obstaja nek dvom) 
in človeška neumnost.

Prosila bi, če napoti po nebu končaš vsaj to drugo, ji posta
viš velik pašnik, v katerem se bo pasla in uživala!

Hvala!
Vedno ti vdana.

Tamara

Novinarji na obisku
Brežice - Slovenski upokojeni novinarji, nekdaj najbolj ug

ledna novinarska peresa, radijski in televizijski uredniki ter ko
mentatorji, so se pred dnevi že drugič mudili v Posavju. Potem 
ko so v vročem poletju obiskali Sevnico ter spoznali arheološki 
park Ajdovski gradeč in lepote Lisce, so se zdaj mudili še v 
brežiški občini. Najprej so se sicer ustavili v samostanu Pleter
je, nato pa večji del dneva z martinovanjem preživeli v Gado
vi peči.

Pri Jarkovičevih so uživali v domačnosti in ob dobri kaplji
ci ter bili presenečeni nad duhovitostmi prekrščevalcev mošta. 
Ob koncu jih je pozdravil še brežiški župan Ivan Molan ter 
predstavil načrte in razvojne priložnosti obmejne občine. V.P.



stran 8

LOKALNE SKUPNOSTI

Ob letu osorej
Sevnica - Sevniški župan Kristijan Janc je pred petimi leti prvič v prireditve ob občinskem prazniku uvr
stil sprejem za tiste občane, ki so odšli službovat in živet po Sloveniji. »Zdomci« se vsako leto v velikem šte
vilu udeležijo srečanja na sevniškem gradu. Letos jih je prišlo preko 60.

Župan jim je uvodoma po
stregel s podatki, kaj se je v ob
čini novega naredilo in kakšni 
so načrti. Vsi, ki se udeležuje
jo teh srečanj, imajo Sevni
co še vedno za svoje mesto in 
veseli so njenih uspehov. Po 
svojih močeh tudi pomagajo, 
ko je treba potrkati na prava 
vrta za dober razplet kakšne
ga problema.

Takšna srečanja med ljud
mi, ki so skupaj preživlja
li otroštvo in rano mladost,

vzbujajo nostalgijo, ki jo je 
še podkrepil sprehod v pre
teklost skozi filmske zapise 
pokojnega snemalca Franci
ja Pavkoviča. Sinova Tomaž 
in Igor sta posebej za to pri
ložnost naredila lepljenko po
membnejših dogajanj od leta 
1969, ko je bila velika parada 
ob 100-letnici tabora v Sev
nici, pa do leta 1980, ko se je 
delala mirnska cesta. »Poglej, 
naš pevski zbor,« se je slišalo 
iz občinstva ob posnetkih obi-

Mogoče bo Lado Košorok (na fotografiji ob Ljubu Motoretu) 
postregel z zanimivostmi iz postavljanja taborniške organiza
cije, saj je bil Odred treh smrek Sevnica, ki gaje ustanovil z 
bratom Božidarjem in Mirom Gošnikom prvi v Sloveniji.

V družini Irgolič je v širši javnosti zaslovel Rafko, v strokovni 
pa žena Nada, farmacevtka specialistka, kije dolga leta vo
dila Urad za zdravila.

Bojan Ficko je javni tožilec 
svetnik v Novem mestu in z 
njim je pametno negovati le 
stike zunaj sodnih dvoran.

Uroš Krajnc je s svojim insti
tutom za ekološki inženiring 
v Mariboru občini že večkrat 
pomagal z oblikovanjem pra
vih rešitev v komunalni in
frastrukturi.

Jure Zupančič je že vrsto let na Slovenski akreditaciji, žena 
Marina pa je sodna izvedenka za davke.

ska Tita na Lisci, pa nasmeški nje za gostitelja«, je v imenu 
ob odprtju mostu čez Savo, ko »zdomcev« obljubil dr. Rajko 
so v slavnostni povorki vozil Livio. Napovedal je, da bodo 
prednjačili »lički« in seveda pripravili venček spominov 
konjska vprega. na dogajanja, povezana z ob-

»Naslednje leto bomo pa čino, v katerih so sami sode- 
mi pripravili eno preseneče- lovali. B.D.

Ob dejstvu, da se na trgovskih policah in v storitveni sferi 
vsak dan nekaj podraži, ni odveč informacija, daje Damja
na (prej Krošelj) Pondelek (na desni), nekoč tudi naša radij
ska kolegica, na Zvezi potrošnikov Slovenije.

Združili praznik in jubilej
Loka pri Zidanem Mostu - Pred kratkim so v Trubarjevem 

domu upokojencev Loka pri Zidanem Mostu priredili vsako
letne novembrske dneve odprtih vrat z razstavo izdelkov, ki so 
potekali v času praznika občine Sevnica, so bili letos še pose
bej slovesni, saj praznuje dom 60. obletnico obstoja. Jubilej so 
obeležili s prireditvijo za stanovalce in njihove svojce. Program 
so v celoti pripravili in izvedli stanovalci sami, direktor Robert 
Potočnik je nagovoril prisotne in najstarejši stanovalki 98-letni 
Ani Čuber čestital ter ji izkazal pozornost s šopkom cvetja (na 
fotografiji). Prireditev so zaokrožili z zakusko.

Osrednja slovesnost ob 60. obletnici Trubarjevega doma je 
bila dva dni kasneje, udeležili pa so se je zaposleni ter strokov
ni in poslovni partnerji doma. Poleg direktorja sta prisotne na
govorila tudi župan občine Sevnica Kristijan Janc in generalni 
direktor direktorata za socialne zadeve na Ministrstvu za delo, 
družino in socialne zadeve Davor Dominkuš. V kulturnem 
programu so sodelovali Loški slavčki - pevski zbor stanoval
cev, Trobilni kvartet Policijskega orkestra ter pesnik in drams
ki igralec Tone Kuntner. Slovesnosti je sledila pogostitev v novi 
večnamenski dvorani, obiskovalci pa so si lahko ogledali raz
stavo izdelkov delovne terapije, akvarelov stanovalke Slavice 
Drev in prostore doma. P.U.

poročili so se...
Brežice

24. novembra so v poročni dvorani gradu Mokrice zakon
sko zvezo sklenili Roman Predanič iz Brežic in Fadila Raščič 
iz Križne Luke, Hrvaška, Boštjan Zupančič in Tjaša Kuk, 
oba iz Ljubljane, ter Franc Pečar iz Brežic in Lidija Munič z 
Rajca pri Jesenicah na Dolenjskem.

30. novembra pa sta se v poročni dvorani brežiškega gra
du poročila Ivo Čičak iz Kupresa, BiH, in Merica Eichhorn iz 
Mihalovca pri Dobovi.

Krško
24. novembra sta si v poročni dvorani v Krškem večno zvesto

bo obljubila Jasmin Hadžič in Adisa Hodžič, oba s Senovega.

Kostanjevica na Krki
23. novembra sta v Kostanjevici na Krki v zakonski stan sto

pila Janez Golob z male Cikave in Neja Lipar iz Krškega.
L decembra pa sta se v Kostanjevici poročila Gregor Kun

čič in Mateja Colarič, oba iz Novega mesta.
V skladu z Zakonom o varstvu osebnih podatkov objavlja

mo le imena mladoporočencev, ki so z javno objavo soglašali.

SavaGlas, 6.12.2007

Koširjevi priznanje za 
prostovoljstvo

Ljubljana, Krško - Upokojena učiteljica Olga Košir 
iz Brestanice je med dobitniki posebnih priznanj, ki 
jih je Državni svet (DS) RS podelil ob mednarod
nem dnevu prostovoljcev. Koširjevo je za priznanje 
predlagala Zveza prijateljev mladine Krško.

Učiteljica razrednega pouka Olga 
Košir se je pred slabim desetletjem 
upokojila kot ravnateljica OŠ Senovo, 
a s tem se njeno življenjsko poslan
stvo, zavzemanje za dobro otrok, ni 
zaključilo. Še kot aktivna na šoli se 
je vključila v delo Društva prijateljev 
mladine Senovo in ga vodila, nad
grajevala pa kot prostovoljka v zve
zi društev v Krškem. Njeno vodilo je 
ohranjati organizacijo, ki skrbi za po- ut8a Aosir 
čitnikovanje in druge prireditve za otroke iz socialno šibkih 
družin. Zavzeto sodeluje v organizaciji otroških letovanj, ki 
jih krška zveza organizira v svojih počitniških hišicah naselja 
Bučanje v Nerezinah. Kljub temu da kot prostovoljka delu
je v dobro otrok celo življenje, se visokega priznanja državne
ga sveta ni nadejala. »Vest me je presenetila, na srečo prije
tno,« je dejala.

Manj prijetno ji je pri duši v teh predprazničnih nakupo
valnih dneh, ko bodo otroci z obrobja spet ostali praznih rok. 
»Na eni strani toliko blagostanja, na drugi pa družine, ki gre
do v trgovino le po najnujnejše. Kar boli me, ko pomislim, 
koliko otrok bo prikrajšanih za praznike. Pa ne le takrat, saj 
se dnevno soočajo s pomanjkanjem.«

Na vprašanje, če se v novi državi upravljavci kapitala tež
ko odločijo za podporo akcijam, kakršne vodi Zveza prijatel
jev mladine, odgovarja: »Naše akcije so čedalje slabše finanč
no podprte. Pehanje za dobičkom je v podjetjih tolikšno, da 
posluha za pomoči potrebne skorajda ni.«

Olga Košir in vsi ostali prostovoljci ne morejo izbrisati vse 
večjega socialnega razslojevanja. A s svojim delom vendarle 
premikajo kamenčke. So družbena vest in vzgojitelji tistih, za 
katere se zavzemajo. Kdorkoli od otrok, ki je preko Društva 
prijateljev mladine doživel nekaj lepega, kar mu starši sicer 
ne bi zmogli ponuditi, bo kot odrasel najbrž hotel na nek na
čin povrniti novi generaciji prikrajšanih otrok. Tako se bodo 
vedno našli ljudje, ki zaradi denarja niso izgubili duše. B.D.

Pastoralni dan
Dobova - Najožji župnijski sodelavci župnij iz dekanije Vi

dem ob Savi so bili povabljeni na dekanijski pastoralni dan v 
Dobovo, zbralo se jih je okrog sto. S svojo prisotnostjo so poka
zali, da jim ni vseeno za življenje njihovih župnij. Minili so 
namreč časi, ko je življenje po župnijah bilo razumljeno kot 
dejavnost duhovnikov in posvečenih oseb, k življenju v svojih 
župnijah so poklicani vsi katoličani. Tega se zavedajo tudi v 
mladi, lani ustanovljeni, celjski škofiji. To je sicer izziv in ena 
težjih nalog, ki si jih je v prihodnjih letih zadala, njen cilj pa je, 
da bi postala dinamična in povezana skupnost kristjanov.

Da bi delo na dekanijskem pastoralnem dnevu obrodilo sa
dove, so se najprej zatekli k molitvi, potem pajihjekrazmišljanju 
o štirih najpomembnejših področjih delovanja župnij povabil 
msgr. France Dular, kanonik novomeškega stolnega kapitlja. 
Župnijski sodelavci, vzgoja mladine, pomoč zakonskim parom 
in družinam ter dobrodelnost so štiri področja, ki jih želijo v 
svojih župnijah v prihodnjih letih še bolj poživiti. Zato so se 
razdelili v štiri delavnice, v katerih so se v manjših skupinah 
pogovarjali ter iskali poti in možnosti, kako uresničiti zastav
ljeno nalogo. Vsakdo, ki se je srečanja udeležil, je lahko domov 
odšel obogaten z novimi idejami, ki so jih posamezne skupine v 
skupnem pogovoru predstavile ostalim trem skupinam.

Ker so že kristjani 
v prvih stoletjih imeli 
navado, da so se po 
srečanjih zadržali ob 
veselem druženju, so 
tej navadi ob koncu 
srečanja sledili tudi 
udeleženci pastoral
nega dne, za pogos
titev pa so s svojimi 
dobrotami poskrbeli 
verniki dobovske 
župnije. D.Z.

rojstva v porodnišnici brezice

Rojstva od 20. novembra do 1. decembra 2007 
Deklice so rodile: Darja Francekovič iz Globokega, Mojca 

Kozovinc iz Buč, Estera Ogorevc iz Pišec in Sabrije Karimani iz 
Kostanjevice na Krki. ^

Dečke so rodile: Kristina Muršič iz Krškega, Stanka Get' 
movšek z Zdol, Petra Brečko iz Prapretna, Karmen Sluga s S«' 
novega in Andrejka Žičkar iz Glogovega Broda.



Čarovnija okusov v brežiški 
srednjeveški ulici

Sredi Brežic med vodovodnim stolpom in 
brežiškim gradom za srednjeveškim obzid
jem v Ulici stare pravde se nahaja gostilna 
in vinoteka »Stara pravda«.

Stara pravda je majhna gostilnica z intim
nimi prostori in lastno vinsko kletjo, kamor 
pridejo gostje od blizu in daleč preživet ve
čer z družino in prijatelji, na poslovna sreča
nja s partnerji in sodelavci ter na degustacije 
vin. Občasno organizirajo tudi večere sezon
skih ali tematsko obarvanih »slow foodov«. 
Tako je bilo tudi prejšnjo soboto, ko so po
stregli z izjemno redkostjo - belimi tartufi, 
gostje pa so uživali tudi ob prijetni glasbi in 
izbranih vinih.

V Stari pravdi se čas ustavi. K mizi pri
de gostitelj in kuhar Zdravko, ki se posve
ti svojim gostom. Z njimi se pogovori o nji
hovih željah in o tem, kaj ima posebnega v 
kuhinji, saj pripravlja predvsem jedi iz sveže 
sezonske hrane, divjačinske jedi, jedi s tar
tufi. Na željo pripravi tudi kaj čisto poseb
nega. Jedi iz Zdravkove kuhinje imajo osno
vo tradicionalnih sestavin, pripravljenih na 
inovativen način z izvirno prezentacijo. Po
leg jedi gostom priporočijo ustrezno vino iz 
svoje vinske kleti, kjer se nahaja zbirka vr
hunskih slovenskih vin. Po želji pripravijo 
tudi degustacijo vin, pospremljeno z narez
kom iz domačih in divjačinskih salam in iz
branih sirov.

Za informacije in rezervacije jih lahko 
pokličete na 040/794 731 ali jim pišete po 
elektronski pošti na naslov stara.pravda(a), 
email.si. Obiščete pa jih lahko od ponedeljka 
do četrtka od 9. do 14. in od 18. do 22. ure, 
ob petkih od 9. do 14. in od 18. do 23. ure ter 
ob sobotah od 14. do 23. ure. Ob nedeljah in 
praznikih je zaprto. pr

.
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Ta veseli dan kulture
Posavje - 3. decembra - na rojstni dan največjega slovenskega poeta Franceta Pre
šerna, v Sloveniji obeležujemo »ta veseli dan kulture«. Vse kulturne ustanove, tudi 
posavske, so imele dan odprtih vrat, kar so lahko izkoristili tudi tisti, ki si sicer to
vrstnih kulturnih dobrin morda ne morejo privoščiti.

V Kostanjevici na Krki so 
ta veseli dan obeležili že v so
boto, 1. decembra, ko so v 
Borčičevem grafičnem kabi
netu razstavili avtorjeve ris
be in predstavili nov avtorski 
izbor njegovih grafik, v La
mutovem likovnem salonu 
so pripravili strokovno vode
nje dr. Andreja Smrekarja po 
razstavi »Jože Gorjup - neiz
živeto hrepenenje«, na ogled 
pa so bile seveda tudi vse osta
le stalne in priložnostne zbir
ke in razstave.

Prav tako so že v sobo
to dan odprtih vrat pripravi
li tudi v Kozjanskem parku v 
Podsredi.

V ponedeljek, 3. decem
bra, pa so svoja vrata na ste- 
žaj odprli v Posavskem mu
zeju v Brežicah, ki ga je ob tej 
priložnosti obiskala tudi sku
pina diplomatov, zvečer pa 
so obiskovalci lahko uživali 
ob že tradicionalnem nasto
pu etno folk skupine Kontra- 
bant s koncertom »Mickin ve
čer«. Nekaj prijaznih besed je 
ob tej priložnosti spregovori
la podžupanja občine Krško 
Ana Nuša Somrak.

Ob istem času so v Knji
žnici Brežice gostili svetovno 
popotnico, avanturistko, pi
sateljico, fotografinjo, huma- 
nitarko, Guinnessovo rekor
derko in Slovenko leta 2003 
Benko Pulko. Predstavila je 
življenjski potopis z naslovom 
»Pocestnica«, zabavno, duho

vito in razburljivo knjigo za 
velike in male, kjer je prikaza
la življenjsko zgodbo ženske, 
ki je z motorjem prepotova
la svet. Avtobiografija je zači
njena tudi z barvno prilogo 70 
fotografij iz življenja avtorice. 
V knjigi bralec spozna, kdo je

njepis. A po besedah Simo
ne Kene iz brežiške knjižnice, 
lahko iz naslova razberemo, 
da je ravno pravi za njeno 
knjigo, saj Benka zase pravi, 
da je res "pocestnica”, ker ve
liko časa preživi na cesti. Po
udarila je, da ima še veliko po-

Benka Pulko
Benka Pulko, kako je živela in 
odraščala, preden se je podala 
na pot okoli sveta, pa tudi pri
petljaje na sami poti. Avtorica 
spoznava številne življenjske 
modrosti, kuharske nasvete, 
humor, potuje od celine do ce
line, srečuje različne ljudi in se 
z njimi zapleta v različne do
godivščine. Vodilo ob ustvar
janju knjige je bilo zavedanje, 
da ljudem manjka zabave. Ve
liko težav je imela zlasti pri 
izbiri naslova za svoj življe-

vedati o svojem življenju, kar 
so ji obiskovalci zagotovo ver
jeli. Iz gostje je vrel življenjski 
optimizem in pozitivna na
ravnanost do vsega, kar jo v 
življenju obdaja.

V Dvorani v parku v Kr
škem pa so.se kulturi predali 
literarni ustvarjalci, ki so sko
zi poezijo in prozo ob glasbe
ni spremljavi Mihe Koretiča 
na kitari pripravili Literarni 
nokturno.

Jelica Koršič

Podeljene Zoisove štipendije
Čatež ob Savi - Zavod za zaposlovanje, območna služba Sevnica je tudi letos pri
pravila svečano podelitev potrdil novim Zoisovim štipendistov v Posavju. Od 70 
predlaganih jih je štipendijo dobilo 41, med njimi je 37 dijakov in 4 študenti. Vseh 
Zoisovih štipendistov v Posavju je tako v letošnjem šolskem letu 439,168 dijakov 
in 271 študentov.

Zoisovi štipendisti so 
dodana vrednost družbi

Nove štipendiste in njihove 
starše je uvodoma pozdravil 
direktor območne službe Sev
nica Toni Koren, ki je dejal, 
da družba želi biti pozorna in 
želi pravočasno opaziti nadar
jene ter pomagati pri nadgra
dnji te vrednote. Zato jim po
deljuje Zoisovo štipendijo, ki 
naj bo spodbuda in odgovor
nost na njihovi poti pri dose
ganju ciljev. Marko Štrovs, dr
žavni sekretar na Ministrstvu 
za delo, družino in socialne 
zadeve, je v svojem nagovo
ru poudaril, da družba zahte
va dodano vrednost, rutinska 
dela lahko opravijo stroji, in 
ta dodana vrednost so Zoiso
vi štipendisti, samo 6 odstot
kov jih je v vsaki generaciji. Ta 
štipendija jih ničesar ne obve
zuje, svobodno lahko izbirajo 
katerikoli študij in kateroko
li smer. »Vi imate sposobno
sti, zato računamo na vas,« je 
svoj nagovor zaključil Štrovs. 
Pojasnil je tudi, da za vse do
sedanje štipendiste velja seda
nji zakon, nov zakon, ki še ni 
v veljavi, pa tudi ne prinaša bi
stvenih sprememb.

Miha Metelko, študent 1. letnika medicine

Do cilja ni bližnjic

Osrednji govorec je bil di
rektor brežiške bolnišnice 
Tone Zorko, ki je prišel v Bre
žice po koncu študija in ob 
mnogih aktivnostih na prvo 
mesto vedno postavil člove
ka. Izpostavil je pomen Zoi
sove štipendije in omenil pre
stižno Zoisovo nagrado za 
znanost, ki sta jo dobila tudi 
dva Posavca, dr. Jože Topo
rišič in dr. Tatjana Avšič, ki 
je lani postala tudi najmlajša 
članica SAZU.

Med povabljenimi je bila še 
Zoisova štipendistka prve ge
neracije iz leta 1986 dr. Simo

na Kranjc, doma iz Boštanja, 
sedaj izr. prof. na Filozofski 
fakulteti. Novim štipendis
tom je položila na srce: «Izko- 
ristite svoje potenciale, ki jih 
imate in jih je družba prepo
znala.«

Vse prisotne sta pozdravi
la še direktorica Zavoda za za
poslovanje Marija Poglajen 
in brežiški župan Ivan Mo
lan, ki je spregovoril tudi v 
imenu vseh treh ostalih župa
nov in izrazil željo, da štipen
disti svojo nadarjenost nad
gradijo, se kot strokovnjaki 
vrnejo in s tem oplemenitijo 
tako Posavje kot Slovenijo.

Jelica Koršič

Nataša za Slovenko leta
Ljubljana - Posavka Nataša Braj

dič Slivšek je v akciji, ki jo vodi revi
ja Jana, nominirana za Slovenko leta.
V njeni predstavitvi so zapisali, da se 
je rodila v tipični romski družini, v 
otroštvu z babico in dedkom na vozu 
prepotovala vso Jugoslavijo. Skrbni 
starši so jo spodbujali, da mora sledi
ti svojim sanjam. Zato njeno življenje 
preveva želja, da bi pomagala pred
stavnikom romske skupnosti, pra
vi sveže poročena mamica 3-letnega 
sinka. Glasovanje preko glasovnic v 
Jani se bo zaključilo 10. januarja. Nataša Brajdič Slivšek

Podjetniška avtocesta
Brežice - Mladinski center Brežice in Multimedijsko dru

štvo Ideja iz Brežic, ki je bilo ustanovljeno pred dobrim letom, 
sta se lotila skupnega projekta »Podjetniška avtocesta«. Osnov
ni namen projekta je dijakom zaključnih letnikov srednjih šol 
celotne posavske regije predstaviti ponudbo in povpraševanje 
na delovno-izobraževalnem področju; torej predstaviti možno
sti nadaljevanja šolanja po zaključku srednješolskega izobraže
vanja (študij, zaposlitev, prijava na zavod, druge možnosti za
poslitve). Kot je povedal vodja projekta Amir Tokič, so uspeli 
k projektu pritegniti številne partnerje - srednje šole iz Brežic, 
Krškega in Sevnice, Društvo študentov Brežice, Zavod za zapo
slovanje RS, območno službo Sevnica, številne slovenske fakul
tete in nekatera rastoča regionalna podjetja.

Enodnevni dogodek »Podjetniška avtocesta« je potekal v 
Ekonomski in trgovski šoli Brežice, zasnovan je v obliki sejma, 
na katerem so mladi krožili po posameznih info točkah, doga
janje pa je bilo popestreno tudi s predavanji. Projekt dokazuje, 
da lahko sodelovanje različnih organizacij privede do inovativ
nih projektov, ki koristijo širšemu okolju. V okviru tokratnega 
projekta je bil cilj skupnega prizadevanja mladim pomagati pri 
odločitvi o ustrezni in perspektivni poldicni poti. J.K.

Keltski
pogrebni
običaji

Brežice - Potem ko 
je Posavski muzej Breži
ce lani s tematsko razsta
vo Kelti ob sotočju Save in 
Krke predstavil najdbe za
ščitnih izkopavanj njiho- 
.vih grobišč iz Brežic in Do
bove, je ustanova pripravila 
še predavanje o pogrebnih 
običajih Keltov. Arheologi
nja Alenka Jovanovič je z 
bogatim dokumentarnim 
gradivom - o njem je odslej 
na voljo tudi lična publika
cija - ponazorila pogrebne 
običaje Keltov, okrog leta 
250 pred našim štetjem na
seljenih na območju dana
šnjega Posavja. Raziskave 
in pridatki so potrdili, da 
so tukajšnji Kelti - njihova 
plemena so sicer zasedla ve
lik del Evrope - svoje mrtve 
sežigali in pokopavali sku
paj z nakitom in orožjem. 
Najdbe poleg nekdanjega 
brežiškega sejmišča in ob 
severnem robu naselja Do
bova izpričujejo prisotnost 
Keltov še na čateškem gri
ču, na Drnovem, v zaselku 
Dunaj nad Krškim, na Lib- 
ni, Starem Gradu nad Pod
bočjem, Velikih Malencah, 
Velikem Mraševu in v Ža- 
dovinku. Predavateljica je 
ob tem posebej izpostavila 
delež Posavskega muzeja, 
saj so prav njihovi strokov
njaki, neumorni ravnatelj 
Stanko Škaler, kustos dr. 
Mitja Guštin in konzerva- 
tor Jože Lorber veliko pri
spevali k prezentaciji Kel
tov na naših tleh. V.P.
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Naj bo tudi vaš december veseli december
Že smo zajadrali v veseli december, ki je čas sreče, zabav, dolgih noči in zaspanih juter. Za nekatre je to praznični čas, ki se ga veselijo kot otroci, za druge pa le za
dnji mesec v letu. Kljub vsem radostim, ki jih prinaša veseli december, pa je ta čas lahko stresen tako za vas kot za vašo denarnico. Kupovanje in izbira daril, gne
ča v trgovskih centrih in ter različne družinske, službene in druge obveznosti ob koncu leta vam lahko zagrenijo marsikatero popoldne. Zato smo vam pripravi
li nekaj nasvetov, da bo tudi vaš december veseli december.

Organizirajte svoje 

nakupe
Nakupovanje daril se lahko 

ob nepravilnem pristopu kaj 
kmalu sprevrže v impulzivno 
nakupovanje neizvirnih daril. 
Zato čim prej začnite načrto
vati svoje nakupe. Odločite se, 
koga boste obdarovali in ljudi 
razdelite v skupine - prijatelji, 
sodelavci, sorodniki. Prav tako 
naredite seznam, kaj jim boste 
poklonili. Pri nakupovanju ve
lja, da je bolje kupiti dobro čo
kolado, kot pa ceneno stensko 
uro, ki ne paše nikamor. Seve
da se poskušajte svojega sezna
ma čim bolj držati. Ko boste 
določili znesek, dvignite denar 
za darila in plačujte le z goto
vino. Z uporabo bančnih kar
tic lahko hitro izgubite nadzor 
nad uporabo. Če pa uporablja
te gotovino, boste vedno vede
li, koliko ste zapravili in koliko 
denarja še imate v denarnici. 
Račune spravljajte, da lahko ob 
morebitni napaki uveljavite re
klamacijo in da lahko ob kon
cu dneva vidite, koliko denarja 
ste porabili.

Veselo na delo
Decembra se okoli trgovin

skih centrov nabira množica 
ljudi in bolj ko se bližamo pra
znikom, večja je gneča. Zato se 
po nakupih odpravite čim prej 
in ne zadnji trenutek zadnjega 
dne. Takrat boste izgubili naj

več časa in največ živcev. Zara
di gneče pa boste kupili tisto, 
kar vam bo najprej prišlo pod 
roke. Če imate možnost, se po 
nakupih odpravite dopoldne, 
ko je večina ljudi v službi. Prav 
tako se izogibajte vikendom, 
ko trgovski centri postane
jo pravi zabaviščni parki in se 
tam zgrinjajo cele družine. Če 
imate možnost, se po nakupih 
odpavite sami in nikar ne po
zabite svojega seznama, ki ga 
napišite na trši papir.

Pri nakupovanju daril bo
dite čim bolj izvirni. Zelo za
bavne so lahko majice z raz
ličnimi potiski. V trgovini 
kupite navadne majice različ
nih barv brez vzorcev, napisov 
in potiskov. Napise si izmislite 
sami in jih oblikujte na svojem 
računalniku. Majice in napise 
nato odnesite ali pošljite v ti
skarno ali drugo podjetje, kjer 
vam nudijo podobne stori
tve. Vaši napisi na majicah naj 
dobo čim bolj duhoviti. Na 
voljo je tudi veliko ostalih raz
ličnih in zabavnih daril. Se
veda ni nič narobe, če dvema 
osebama kupite enako ali po
dobno darilo. Najprej nakupi
te lažja darila, da težjih stvari, 
kot so steklenice, ne boste s se
boj nosili ves dan. Če nimate 
izbranega okusa ali posebne
ga veselja z zavijanjem daril, 
pa izkoristite možnost brez
plačnega zavijanja daril, ki ga 
ponujajo večje trgovine in tr

govski centri.
V veselem decembru tr

govci za svoje izdelke ponudi
jo že znižane cene, da se lahko 
izognejo gneči na januarskih 
razprodajah. Tako lahko pri 
nakupu daril izkoristite raz
lične miklavževe in praznič
ne popuste. Takšni popusti so 
ponavadi na voljo v trgovinah 
z oblačili in obutvijo.

Sedaj vam je lahko v veli
ko pomoč tudi internet, kjer 
vam različne spletne strani 
ponujajo zabavna in izvirna 
darila, pa tudi cene so spreje- 
mljve. Poleg tega pa z nakupo
vanjem daril preko interneta 
prihranite ogromno energije, 
saj se ne boste ubadali z iska
njem parkirnih mest in vrsta
mi pred blagajno.

Organizirajte
obdarovanje

Da se izognete stroškom, 
lahko organizirate medseboj
no obdarovanje med sodelav
ci, prijatelji ali sostanovalci. Prej 
določite okvirni znesek za da
rilo. Vsakdo prinese eno dari
lo, ki mora biti čim bolj izvirno. 
Nato darila označite s številka
mi, potem pa izžrebajte številke 
in vsakdo bo dobil svoje darilo. 
Tako obdarovanje lahko orga
nizirate tudi med otroci.

Prav tako lahko name
sto več različnih daril za eno 
družino kupite skupno dari

lo. To je še eden od načinov, 
da v prazničnem času prihra
nite nekaj časa. Tako jim bo
ste namesto stvari, na katere 
bi čez pol leta pozabili, kupili 
urice skupno preživetega časa. 
Praznični čas je namreč tudi 
družinski čas. Družini lahko 
podarite kopanje v toplicah, 
izlet adrenalinskega parka ali 
obisk drsališča. Podobno lah
ko obdarite pare, ki bodo sku
pnega darila še posebej veseli.

Darila izdelajte sami
Dolgi zimski večeri so kot 

nalašč, da v sebi poiščete ume
tniško žilico. Zakaj ne bi nekaj 
daril izdelali kar sami? Tudi 
če sicer niste ravno umetniški 
tip, lahko poiskusite. Trgovi
ne z umetniškim materialom 
vam ponujajo vse, kar potre
bujete. Za nakit potrebuje
te le laks in nekaj biserčkov, 
lahko pa se lotite tudi izdelo
vanja nakita iz umetne mase. 
Prav tako vam takšne trgovi
ne ponujajo lesene okvirje za 
slike, ki jih nato sami pobar
vate in polakirate ali jih ob
lepite z različnimi materiali, 
kot so pisani kamenčki, lese
ni okraski, školjke... Za tiste 
malo bolj spretne predlagamo 
tudi izdelovanje dišečih svečk 
ali slikanja na svilo ali steklo 
in ogledala.

Prav tako lahko svojo iz
virnost pokažete pri izdelavi 
unikatnih čestitik. Še poseb

no veselje bodo ob tem imeli 
otroci. Unikatne čestitke lah
ko izdelate iz lepenke, na kate
ro nalepite najrazličnejše stva
ri. Lahko je to posušeno sadje 
ali listi, pobarvani makaronč- 
ki, različne perlice, bleščice... 
Doma izdelne čestitke tako 
delujejo veliko bolj osebno, 
še posebej, če ročno napiše
te lepo misel. Zaradi voščil
nic preko telefona in interneta 
pa so pisemske voščilnice tudi 
čedalje bolj cenjene.

Naj bo veseli december 

tudi zeleni december
V času veselega decembra 

in globalne potrošnje pa za 
razliko od nas trpi narava in 
naše okolje. Ker so eko nasveti 
v zadnjem času v modi in tudi 
nadve koristni, smo jih nekaj 
pripravili tudi za vas:

- Vsako leto za novolet
ne jelke posekajo na milijo
ne drevesc. Čeprav so narav
ne jelke lepše, si vseeno kupite 
umetno. Tako jo boste imeli 
za več let, pa tudi težav ne bo
ste imeli z odpadajočimi igli
cami ob koncu praznikov.

- Namesto da zavijalni pa
pir kupite, lahko darila zavijete 
v strani starih časopisov ali re
vij. Darila bodo tako delovala 
nenavadno in moderno, poleg 
tega pa zaradi živahnega pa
pirja ne bodo potrebovala do
datnih okraskov, kot so pentlje

in trakovi. Če pa se že ne mo
rete upreti pisanemu papirju 
iz trgovin, kupite takega, ki je 
primeren za reciklažo.

- Z nakupom preko inter
neta ne boste privarčevali 
samo časa, na kar smo vas že 
opozorili, ampak tudi bencin.

- Za praznično osvetlitev 
kupite varčne žarnice. Ko gre
ste od doma, jih ne pozabite 
izključiti. Prav tako ne preti
ravajte z lučkami za drevesca. 
Dovolj bo, če pred svojo hišo 
okrasite eno drevo, ne pa ce
lega vrta.

- V prazničnem času svoje 
voščilnice in druge ročne iz
delke ponudijo naprodaj raz
lične dobrodelne organizaci
je. Če nimate navade na tak 
način pomagati drugim, jim 
lahko vsaj v času veselega de
cembra.

- Spletna stran www.krilca. 
si ponuja darila posebne vrste. 
So lepa in koristna, pa čeprav 
jih ne morete prijeti. Z njimi ne 
opravite še enega nakupa, tem
več naredite nadvse dobro delo. 
Vašega denarja ne dobi tovar
na, temveč bitja v stiski. Vaš na
kup niti ne obremeni okolja, 
temveč osreči otroka, delfina ali 
skupnost. Vaše darilo ne konča 
v omari, temveč lepo vsem na 
očeh in v spominu.

In ob veselem decembru ne 
pozabite nase - kupite si nekaj, 
kar si že dolgo želite...

Andreja Jernejčič
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Lasersko odstranjevanje poraščenosti, kapilar, 
pigmentacij, aken, celulita in fotopomldjevanje.

Carbo tretma
Nov, edinstven način za odstranjevanje 

in preprečevanje celulita.

Zaradi svojega pozitivnega učinka na ožilje je 
Carbo tretma edini anticelulitni tretma 

primeren za vse, ki imajo poleg 
celulita izražene razširjene kapilare in vene.

Derma Art
IPL LASERSKI KABINET

Tel.: 07/49 66 044, GSM: 031 681 401

Obrtna ulica 24, 8250 Brežice

za mlade

Na OŠ Brežice smo ime
li zanimiv kulturni dan »Od 
tišine do glasbe«. Obiskali so 
nas znani gostje, ki so nam po
pestrili šolski dan. Jure Ivanu
šič nas je popeljal skozi glasbo 
- od preteklosti do današnjih 
dni; izvedeli smo, kako je glas
ba nastajala in se spreminjala. 
Navdušila nas je njegova spre
tnost, ton glasu, predstavitev 
pevcev in skladateljev ter nje
govo znanje o glasbi.

V delavnicah, ki so pote
kale v šoli, so nam svoje delo 
predstavili Matjaž Predanič, 
umetnik na harmoniki, sicer 
pa študent na Glasbeni akade
miji v Ljubljani, ki nas je nav
dušil s sproščenostjo in spre
tnostjo igranja harmonike.

»Ljubezni do petja se ne 

da naučiti«
Nuša Derenda, pevka, ki 

se je uveljavila v slovenskem 
prostoru, je obiskala tudi našo 
šolo - OŠ Brežice. Glede na to, 
da je bila sama učenka breži
ške šole, smo jo povprašali o 
spominih na šolske dni. Zau
pala nam je tudi, kam segajo 
njeni glasbeni začetki.

Danes ste uveljavljena in 
priznana pevka. A pot do 
uspeha je dolga! Kakšni so 
bili vaši začetki?

Začela sem že v vrtcu in 
osnovni šoli, kjer sem pela v 
zboru. Mojo nadarjenost je 
opazila tudi učiteljica glasbe 
Zinka Škofca. Na nastopih z 
zborom sem večkrat pela solo. 
Kasneje sem se pridružila an
samblu Veseli vandrovčki. Pri 
27 letih seje začela moja karie
ra v Sloveniji, saj sem prej pela 
tudi v drugih državah. Na za
četku sem pela narodno za
bavne, hrvaške, angleške-co- 
untry, pop in seveda pesmi po

Od tišine do glasbe

Simona Rožman Strnad, 
ki jo poznamo predvsem 
kot zborovodkinjo mešane
ga pevskega zbora po imenu

Viva, nam je zaupala, kako 
zahteven je poklic dirigen
ta. Zanimivo je bilo poslušati, 
kako dela sama in koliko dela

Pogovor z Nušo Derenda
občutku. Nekaj besedil sem 
napisala kar sama.

Bili ste učenka OŠ Breži
ce. Kakšni spomini vas ve
žejo na šolo in učitelje?

Na šolo me vežejo lepi spo
mini, čeprav kot večina otrok 
nisem rada hodila v šolo. Že 
takrat sem raje nastopala, 
zato sem sodelovala na različ
nih prireditvah. Ker je imela 
brežiška šola kar nekaj pobra
tenih šol v republikah nekda
nje Jugoslavije, so mi posebej 
ostala v spominu tudi poto
vanja v Beograd, kjer sem bila 
tudi med nastopajočimi...

Koncerti so del vašega ži
vljenja. Verjetno je poleg pe
tja potrebno urediti še stva
ri, ki jih občinstvo ne vidi. 
Kako se pripravite nanje?

Na koncert se ni mogoče 
popolnoma pripraviti, saj ni
koli ne vemo, kaj nas čaka. Za 
nekatere nastope izvemo tik 
pred zdajci, nekateri pa so pla
nirani celo leto dni vnaprej. 
Nastopi ne zahtevajo le petja,

Tudi mi praznujemo 
z Muco Copatarico

Lani smo se prijavili na natečaj »Pri Muci Copatarici« in se 
veseli pridružili praznovanju 50. obletnice izida te znamenite 
slikanice. Celo leto smo brali Muco Copatarico in druge knjige 
o muckah, prepevali in recitirali pesmi o muckah, zbirali knji
ge, pesmarice, slike, fotografije, plakate in igračke o muckah, ri
sali in slikali mucke ter šivali in krasili copate.

Vse te stvari smo združili in v avli naše šole pripravili razsta
vo. Nanjo smo povabili starše, babice, dedke, prijatelje, učence 
šole in otroke iz vrtca. Razstavo si je ogledalo že precej ljudi in 
prejeli smo že veliko pohval.

Učenci 2. razreda 
OŠ Adama Bohoriča Brestanica 

in razredničarka Metka Vutkovič

ampak vključujejo tudi ples in 
celo manekensko hojo. Vseka
kor je to zame adrenalin. Na 
nastopih je izredno pomemb
na tudi obleka, ki je ne izbiram 
sama, ampak sodelujem s stili
sti, ki mi svetujejo pri izbiri.

Se vam je kdaj zgodilo, 
da vas na nastopu glas ni 
ubogal?

Imam srečo, saj me glas kar 
uboga, čeprav sem že imela te
žave. Zaradi težav z glasilka
mi sem morala biti kar pet
najst dni tiho.

Kateri koncert se vam je 
posebno vtisnil v spomin in 
je za vas nepozaben?

Prvi nastop na Emi in na 
Evrosongu, ko sem se uvrstila 
na 7. mesto. Vsekakor pa mo
ram omeniti lanski koncert v 
Cankarjevem domu z orke-

je potrebno, da je tudi Viva 
tako uspešna. Največ zanima
nja je vzbudila znana sloven
ska pevka Nuša Derenda, ki 
nas je popeljala med znane in 
slavne. Razkrila nam je svojo 
glasbeno pot do uspeha. Pia
nistka in profesorica v Glas
beni šoli Krško Estera Ce
tin pa nam je pripovedovala, 
kako je vzljubila klavir.

Dan je bil drugačen, a zato 
zanimiv. Takšnih dni si učen
ci zagotovo še želimo. Spo
znali smo, da delo in trud pri
našata tudi uspeh.

Ana Lisac, Dragana Vujič 
in Helena Deržič, 

7.b, novinarski krožek 
. OŠ Brežice

strom, ko sem zapela kar 22 
pesmi.

Se radi odzovete povabi
lu šole?

Brežice so mesto, kjer sem 
odraščala, OŠ Brežice pa je 
šola, ki sem jo tudi sama obis
kovala, zato se povabilu šole 
vedno rada odzovem.

Kaj svetujete tistim 
učencem, ki bi radi uspeli 
v glasbi?

Ljubezni do petja se ne da 
•naučiti. To ima človek pre
prosto v sebi. Vsi, ki radi po
jejo, naj pojejo z dušo in zase. 
Predvsem pa je pomembno, 
da vsak zase ugotovi, če res 
želi postati slaven. Slava ne 
pomeni samo blišča.
Žana Zorko in Lea Hrastovšek, 

7.c, novinarski krožek 
OŠ Brežice

Računalnik cerkljanskim
šolarjem

Šolsko tekmovanje v spletnem iskanju, ki se je v organizaciji 
najbolj obiskane slovenske spletne strani Najdi.si in ob podpori 
Ministrstva za šolstvo in šport začelo L oktobra letos in bo tra
jalo do 31. marca 2008, je dobilo prva mesečna zmagovalca.

Oktobra je izmed vseh sodelujočih šol, ki so izpolnile oba po
goja za sodelovanje - torej namestitev Najdi.si iskalnega okvirja 
in Najdi.si zemljevida na spletno stran šole - natanko 78 šol pre
seglo 100 iskanj po slovenskem spletu. Med njimi so izžrebali 
eno osnovno in eno srednjo šolo, ki prejmeta mesečno nagrado. 
Izžrebanca v mesecu oktobru sta OŠ Cerklje ob Krki in Srednja 
ekonomska šola Ljubljana. Najdi.si bo izžrebanima šolama po
daril moderno računalniško opremo in sicer osebni računalnik 
z monitorjem in vso dodatno opremo (tipkovnica, miška, ope
racijski sistem).

Šolskega tekmovanja v spletnem iskanju pa, kot rečeno, še ni 
konec. Najdi.si bo moderno računalniško opremo podelil vsak 
mesec eni osnovni in eni srednji šoli, po 31. marcu 2008 pa bo 
razglasil končnega zmagovalca - osnovno in srednjo šolo, ki bo
sta v štirih ali več mesecih prek svoje spletne strani vsak mesec 
presegli 100 iskanj po slovenskih spletnih vsebinah. Šola bo po
stala zmagovalec v spletnem iskanju.

Ogledali smo si Boršt
V okviru naravoslovnega dneva smo se učenci 6. razreda 

odpravili na Boršt, kjer je zbiralno-reciklažni center. Slišali smo, 
katere odpadke sortirajo ih kam, nato smo si ogledali stiskal
nico odpadkov, ki jih dvakrat dnevno vozijo v Novo mesto. V 
center vozijo odpadke tudi ljudje sami in sicer gradbeni ma
terial, azbestne plošče, gume, rabljene računalnike, stiropor, 
pohištvo in podobno. Center je zaradi varnosti opremljen tudi 
s kamerami. Poleg centra se nahaja tudi asfaltna baza. Ko so 
gradili OŠ Bizeljsko, je večina asfalta bilo namenjenega tja. Vsak 
tovornjak, ki pripelje v center, stehtajo, prav tako tudi takrat, ko 
ga zapusti. Tudi mi smo stopili na tehtnico. Vsi skupaj ter trije 
učitelji tehtamo 2000 kg.

Sicer pa na naši šoli že pridno ločujemo plastiko, papir, stek
lo, baterije, organske odpadke, zdaj pa moramo o tem poučiti 
še svoje starše, sorodnike, prijatelje, kajti le vsi skupaj lahko na
redimo kaj dobrega za naravo.

Novinarski krožek OŠ Artiče

S Piko Nogavičko 
praznovali dan slovenskih 

splošnih knjižnic
Zveza bibliotekarskih društev Slovenije je 20. november do

ločila za dan slovenskih splošnih knjižnic. Letošnji je potekal 
pod geslom »Pravica do branja - najstniki in splošne knjižni
ce«. Knjižnico Brežice so v dopoldanskem času obiskali breži
ški najstniki iz Gimnazije Brežice, ki so razmišljali o branju in 
spoznavali domoznansko zbirko.

Knjižnico pa je obiskala tudi Pika Nogavička. V dopoldan
skem času so predstavo »Zakaj je Pika šla v šolo?« obiskali učen
ci 3. razredov vseh brežiških osnovnih šol. Da imajo naviha
no Piko Nogavičko otroci še vedno zelo radi, so pokazali tudi 
številni obiskovalci popoldanske predstave. V igrani predstavi 
po motivu Astrid Lindgren so spoznavali, kako je prišla Pika v 
šolo in kaj se je tam dogajalo. Bilo je veliko smeha in nasmeja
nih otroških obrazov. V predstavi je poleg nadučitelja Marjana 
Marinška in Pike sodelovalo tudi pet učencev OŠ Brežice. Po
poldanska predstava je bila organizirana ob zaključku Kristja
nove knjižne uganke.

V času od 21. do 30. novembra je bila v knjižnici na ogled 
razstava »100 let Astrid Lindgren, posvečena 100-letnici rojstva 
ene največjih otroških in mladinskih pisateljic vseh časov. Sku
paj z Marjanom Marinškom, začetnikom Pikinega festivala in 
osebnim prijateljem Astrid Lindgren, so pripravili razstavo nje
nih knjižnih del, ki obsega številne izdaje in prevode njenih 
knjig, dokumente, fotografije in drugo gradivo o veliki švedski 
pisateljici in njenih knjižnih junakih. V okviru razstave so bili 
na ogled tudi izdelki tretješolcev brežiške občine, ki so ustvar
jali na temo Pike Nogavičke.

Sabina Stanič
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Nagrade

Nagrade, ki jih poklanja časo
pis SavaGlas za pravilno rešitev, 
prejmejo:

1. nagrada - bon Kopitarne Sev
nica v vrednosti 20 evrov 
Stanka Strah,
Boštanj 14 c, 8294 Boštanj

2. nagrada - stenska ura 
Bogdan Škof,
Bizeljska c. 51,8250 Brežice

3. nagrada - zgoščenka 
Kristina Venišnik,
Brežina 21,8250 Brežice

Pravilna rešitev prejšnje nagra
dne križanke v vodoravnih vr
sticah se glasi:
ŠOFER, ČREDA, UGRIZ, 
KARLA, ČP, DANE, KREA- 
TOR, DRŽA, RIBNIČANI, UL, 
ESEJ, IGO, BRK, MAL, MON
SUN, ALJAŽ, TIKTAK, NI
GERIJA, LO, RI, ALAN, KRIS, 
ACETON, FAUST, FASADA, 
OČRT.

Geslo: ČEBELJI PANJ

Rešitev nagradne križanke (ne 
le gesla) pričakujemo do petka, 
14.12.2007, na naslov: SavaGlas, 
Trg izgnancev 12,8250 Brežice s 
pripisom “Nagradna križanka”.

Ob pravilno rešeni križanki na
pišite ime, priimek, točen na
slov, lahko pa tudi davčno šte
vilko!

Fotokopij križanke ne upošte
vamo!

Igralci z režiserko po premierni predstavi

Kino servis Brežice
Četrtek, 6.12., in petek, 7.12., ob 18. uri Slutnja, triler, in 

ob 20. uri Kraljestvo, akcijski triler; sobota, 8.12., in nedelja, 
9.12., ob 18. uri 1408, srhljivka, in ob 20. uri Kraljestvo; četr
tek, 13.12., in petek, 14.12., ob 18. uri Predzakonske zdrahe, 
komedija, in ob 20. uri Invazija, znanstveno-fantastični triler; 
sobota, 15.12., in nedelja, 16.12., ob 18. uri Invazija, in ob 20. 
uri Predzakonske zdrahe.

Kulturni dom Krško
Nedelja, 9.12., ob 18. uri Varuškin dnevnik, romantična 

komedija; petek, 14.12., ob 20. uri Žaga 4, grozljivka (zaradi 
nasilnih prizorov ogled filma ne priporočajo mlajšim od 16 
let); sobota, 15.12., ob 18. uri Ko žogice pobesnijo, športna ko
medija, in ob 20. uri Žaga 4; nedelja, 16.12., ob 18. uri Ko žo
gice ponorijo.

Kulturna dvorana Sevnica
Sobota, 8.12., ob 19. uri Smrtno nevaren, akcijski triler; ne

delja, 9.12., ob 17. uri 28 tednov pozneje, znanstveno-fanta- 
stična grozljivka; sobota, 15.12., ob 18. uri Hallam Foe, komič
na drama; nedelja, 16.12., ob 17. uri 1408, grozljivka.

Kultura
6. december

Krško - komedija »Dohodnina« v izvedbi gledališke sk
upine KD Leskovec pri Krškem, ob 18. uri, Kulturni dom 

Sevnica - odprtje razstave del Mihe Gračnerja, dijaka 4. 
letnika Srednje šole Sevnica, »Črno na belem«, ob 18. uri, 
Mladinski center

7. december
Sevnica - prednovoletni koncert MePZ Lisca in Voka

lne skupine Encijan, ob 18. uri, dvorana Alberta Felicijana, 
grad-

Loka pri Zidanem Mostu - »Večerni pogovor na deželi z 
znanimi Slovenci«, gostje dr. Janko Prunk, Alojz Rebula in 
Zora Tavčar Rebula, ob 19. uri, kulturna dvorana

8. december
Krško - muzikal/komedija »Greva se ježka«, igrate Ves

na Pernarčič Žunič (znana kot.....iz TV-oddaje Spet doma)
in Matija Vasti, za modri abonma in za izven, ob 19.30, Kul
turni dom

9. december
Raka - koncert MePZ z vokalno skupino Lovrenci ter 

ansamblom 4 generacije, ob 16. uri, osnovna šola

13. december
Krško - predstava »Povodni mož« v izvedbi gledališča 

Laboratorij, ob 19.30, Čebel nak

14. december
Senovo - solistični koncert Jožeta Bogolina »Zvoki ma- 

rimbe«, ob 18.30, Bivak
17. december
Senovo - »Babica zima« pripoveduje pravljice, ob 17. uri, 

avla Doma 14. divizije
18. december
Senovo - lutkovna predstava »Darilo«, ob 17. uri, avla 

Doma 14. divizije

Lizistrata navdušila
Brežice - Gledališka skupina KD Franjo Stiplovšek Gim

nazije Brežice je za letošnjo sezono pod režiserskim vodstvom 
prof. Alenke Šet postavila na oder Aristofanovo komedijo Lizi
strata. Premiera, ki je bila 27. novembra, v Prosvetnem domu 
Brežice, je gledalce navdušila.

Mladi gledališčniki se bodo v petek, 7. decembra, ob 19. uri 
z Lizistrato predstavili na odru kulturne dvorane v Sevnici, na
slednji dan, v soboto, 8. decembra, pa še v Domu 14. divizije na 
Senovem, prav tako ob 19. uri. J.K.

YOU FEEL LOVE

Po nedavni predstavitvi gospodarskega središča Feniks se je 
razvila kar živahna razprava. Iz zdravniških vrst je bilo sli
šati tudi zanimiv podatek, da v Termah Čatež, ko je na vr
huncu sezone pri njih tudi do 10.000 obiskovalcev dnevno, 
dejansko ni na voljo splošnega zdravnika. Poškodovanci zato 
iščejo pomoč v brežiškem zdravstvenem domu. Se bodo tudi 
ljudje s cerkljanskega letališča ter logistično in poslovno stori
tvenega dela Feniks zatekali v Zdravstveni dom Brežice ali pa 
bo za okrog 2000 zaposlenih tudi pri njih zagotovljena zdra
vstvena oskrba?!

Projekt širitve vojaško civilnega letališča Cerklje ob Krki je ci
vilna pobuda Javno partnerstvo za letališče na čelu z Andrejem 
Škrabcem napada z vseh »orožij«. Tudi s pričujočim plakatom.

Krški občinski svetnik, zdaj tudi državni svetnik Jože Slivšek z 
Zdol nima pretirane sreče, kadar vabi kolege na kozarček raj
nega. Pred časom je slavil Abrahama in je krškim svetnikom 
že pred začetkom seje naročil, naj se mu ob koncu seje - pred
vidoma ob 18. uri - pridružijo na zdravici v krčmi preko ceste. 
Vajo je ponovil tudi naslednjič, ko je bil izvoljen za državnega 
svetnika. A tisti, ki spremljajo dolgotrajne seje krškega občin
skega sveta, vedo, daje morala gostilna krepko podaljšati de
lovni čas, če je hotela dočakati lačne in žejne svetnike.

Ob vznožju Gadove peči je kapelica, okrog katere so kraja
ni vsakokrat na začetku novembra položili svoje pridelke. Na 
zahvalno nedeljo seje sredi vinskih goric tudi v najtrših ko
munističnih časih na maši zbralo več sto ljudi in župnik je 
iz Podbočja v Gadovo peč prišel tudi peš. Letos tradicionalne 
slovesnosti ob kapelici prvič ni bilo in odpadla je menda zato, 
ker župnik ni hotel priti. Ljudje bodo verjetno poiskali zado
ščenje kar pri novomeškem škofu.

Tudi krški občinski proračun je iz leta v leto višji, tokrat pa 
v njem prevladujejo zlasti naložbe s področja družbenih dejav
nosti in je torej premalo razvojno naravnan. Samo spomnimo: 
gradili bodo bazen, knjižnico, šole, telovadnice in otroške vrt
ce, kar pa nedvomno ne bo prispevalo k hitrejšemu razvoju in 
odpiranju novih delovnih mest. Skupaj z gospodarstveniki nad 
takimi odločitvami upravičeno negodujejo tudi ljudje, ki raz
mišljajo o prihodnosti. Ti menijo, daje treba končati tudi z gra
dnjo asfaltnih stezic do sleherne zidanice in s postavljanjem ele
ktričnih drogov do vsakega vinskega hrama.

NAGRADNA KRIŽANKA
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gimnastika športno strelstvo rokomet A

Hollyjev memorial
Brežice - Telovadno društvo Sokol Brežice je že 37. leto zapored v telovadnici 
Gimnazije Brežice organiziralo gimnastično tekmovanje v spomin na Josipa 
Holyja, ki se ga je tokrat udeležilo 67 slovenskih telovadcev in telovadk.

Brežiške članice Kaja Galič, Asja Omerzu, Barbara Gerjevič 
in predsednik TD Sokol Brežice Jože Senica

Dopoldne so najprej nasto
pili dečki v obveznih vajah 1, 
kjer so se na 3. mesto uvrsti
li domačini, dečki iz TD Sokol 
Brežice in premagali močno 
mariborsko vrsto. Najuspeš
nejši med njimi so bili Jan
ko Vizjak, Matic in Klemen 
Slopšek, Matija Kajst, Beni 
in Ali Kunst ter David Povh. 
Popoldne so se pomerila dek
leta od 1. do 4. nivoja. Med 
domačinkami so najuspešne
je nastopile Ksenija Kržan 
(1. nivo), Dana De Costa (2. 
nivo) ter Sara Škaler in Leda 
Krošelj (4. nivo).

Vzporedno je potekal tudi 
že tradicionalen dvoboj med 
kadetinjami TD Sokol Brežice 
in ŠD Tabor Ljubljana. Zma
gale so Ljubljančanke, med 
posameznicami pa sta se naj
bolje odrezali Nina Boum- 
kircher in Brina Skočaj.

Za poslastico gledalcem so 
pred domačim občinstvom 
nastopile tudi članice Asja 
Omerzu, Kaja Galič in Bar
bara Gerjevič, ki so s svojimi 
ženstvenimi in hkrati akro
batsko močnimi sestavami

navdušile številne obiskovalce 
- ljubitelje gimnastike.

Iz Gimnastičnega društva 
Rain Krško sta pod vodstvom 
vaditeljice Polone Špan na
stopili najmlajši selekcijski te
lovadki Nastja Modic in Do
roteja Imperl.

V konkurenci 3. stopnje ni
vojskega tekmovalnega siste
ma je v mnogoboju posame
znic zmagala Nastja Modic, 
ki je zbrala 39,700 točke (pre
skok 9.900, bradlja, 10.100,

gred 10.000, 9.700 točke), Do
roteja Imperl pa je za društve
no kolegico zaostala za 9 de
setink točke in z rezultatom 
38,900 točke ( preskok 9.800, 
bradlja 9.500, gred 9.600 in 
parter 10.000 točke) zasedla 3. 
mesto.

Popravek
Urškin uspeh kariere

V SavaGlasu 198 smo na 
strani 13 pri objavi rezultata za 
tekmovalko Urško Štus izpustili 
pomembne podatke, ki bi rezul
tatu dali pravo težo. Na držav
nem prvenstvu (DP) v ženski 
športni gimnastiki (ŽŠG) v Ru
šah je namreč Urška Štus v 
mnogoboju državnega prven
stva ŽŠG v članski konkuren
ci po mednarodnem pravilniku 
ŽSG FIG I. osvojila 6. mesto s 
seštevkom mnogoboja 29,300 
točke in se tako tudi uvrstila v 
nedeljske absolutne finalne na
stope po posameznih orodjih 
DP po mednarodnem pravilni
ku FIG II., kjer je na preskoku 
dosegla 7. mesto z oceno 9.300 
točke in na dvovišinski bradlji 
prav tako 7. mesto z oceno 8,800. 
Za napako se prizadeti in bral
cem iskreno opravičujemo.

Konec suše za brežiške 

mladince

Brežice - V nedeljskem 2. 
krogu državnih lig v strelja
nju z zračno pištolo se je naj
bolj smejalo članom brežiške 
mladinske ekipe, ki so se po 
dveh letih znova povzpeli na 
najvišjo stopničko. Prepričlji
vo zmago so si s 1060 nastrel- 
janimi krogi priborili Gabri
jela Pešec, Marko Pšeničnik 
in Tadej Sečen (na fotografiji). 
Peščeva je bila med mladin
kami s 354 krogi tretja, ena
kega uspeha pa se je med fanti 
z izenačenim osebnim rekor
dom 359 krogov veselil tudi 
Pšeničnik. Sečen je bil s 347 
krogi sedmi.

Na stopničke so se z 2. mes
tom povzpeli tudi brežiški ka
deti, med katerimi je s 342 
krogi in 4. mestom prijetno 
presenetil Vladislav Šelest, ki 
sta ga dve večji napaki v 3. se
riji stali celo zmage. Pri dekle
tih je enako mesto a z nekoliko 
boljšim dosežkom 345 krogov 
zasedla Simona Molan, med
tem ko je bila Anja Pepunič 
z novim osebnim rekordom 
328 krogov sedma. Najvišji 
dosežek v dosedanji karieri je 
s 320 krogi uspel tudi petnaj
stemu Karlu Fundaku.

Zelo soliden dosežek so 
v prvoligaški druščini uspel 
tudi oslabljeni ekipi članov, 
ki so tokrat nastopili brez 
najboljšega v L krogu Mihe 
Zevnika. S 1665 krogi so bili 
sedmi, a vsega en krog za 5. 
mestom. Med posamezniki je 
bil Srečko Vidmar s 561 kro
gom deseti, Matej Kranjčič s 
555 krogi 19., Robert Feren
čak pa s 549 krogi 27.

Slovenci premagali Švicarje
Sevnica - V okviru priprav na Evropsko prvenstvo 2008 je 

na prijateljski rokometni tekmi v Sevnici slovenska rokometna 
reprezentanca le za las premagala Švicarje z rezultatom 35: 34, 
polčas 18:18. Obe ekipi sta nastopili brez najboljših igralcev, se
lektor Kasim Kamenica pa na novinarski konferenci ni želel 
odgovarjati na vprašanja, ali bo odstopil. V predtekmi sta se v 
nabito polni športni dvorani pomerili ekipi mlajših in starejših 
sevniških veteranov. Čast, da je prva prijateljska tekma poteka
la v Sevnici, je Sevnici pripadla zato, ker bo prihodnje leto sev- 
niški rokometni klub obeležil 50 letnico delovanja. N.Č.C.
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AVTOMOBILIZEM
Hyundai coupe 2.0 CVVT FX

Hyundai se je z modelom 
coupe dodobra zasidral na 
našem in tudi tujem tržišču. 
Ponudba »easy« športnikov 
je sicer majhna, sploh takih, 
ki po dolžini ne sodijo ravno 
med malčke, če pa že naleti
mo na kakšnega, je cena tista, 
ki nas lahko odvrne od naku
pa. Če seveda ne razširimo 
pogleda in v izbor vključimo 
zdaj že dobro znani in tudi 
pri nas uveljavljeni Hyundai- 
jev coupe.

Po dveh uspešnih serijah si 
je korejski »baby Ferrari«, ka
kor ga je poimenoval neki ita
lijanski novinar, prislužil svoj 
del pogače in pridobil zani
mivo število' oboževalcev. Z

Motor:
- 4 valjni, vrstni bencinski 
* prostornina: 1975 cm3 
" največja moč: 143 KM 
(105 kW)
' navor: 186 Nm pri 4500/ 
min

rahlim liftingom tretje ge
neracije se je krog ljubiteljev 
vsekakor še povečal, saj z no
vim bolj agresivnim in atrak
tivnim videzom pritegne kar 
veliko število pogledov mi
moidočih. Posebno še, če 
ima večja (17-palčna) kolesa 
in tudi iz zunanjosti opazno 
usnjeno notranjost.

Hyundai Design Center je 
z odliko opravil svoje delo in

v obliko odlično pomešal ita
lijanske ter ameriške stile. Za
obljene in hkrati ostre poteze! 
Največ sprememb je opaziti 
na zadnjem delu, kjer so nove 
luči, spojler in novo oblikovan 
spodnji del odbijača s končni
ki (močnejša izvedba ima dva) 
izpuha trapezne oblike. Novo, 
osveženo obliko ponujata tudi 
prednja žarometa.

Ko odpremo velika vrata,

je presenečenje prijetno, saj 
je notranjost vozila mamlji
va, najbolj pa izstopajo v rdeče 
usnje oblečeni sedeži in oblo
ge na vratih. Armaturna plo
šča je ostala enaka. Manjši le
potni popravki so opazni le na 
sredinski konzoli, kjer se še 
vedno nahajajo značilni tri
je merilniki - navor, trenut
na poraba goriva in napetost 
akumulatorja.

Sprednji sedeži ponujajo 
dober oprijem in tudi prostora 
ne manjka, česar pa nebi trdil 
za zadnjo klop, kjer prostora 
primanjkuje tudi po višini, saj 
ostra oblika športno zaključe
nega zadka zahteva padajočo 
strešno linijo. To je pač cena,

Zmogljivosti:
- najvišja hitrost 208 km/h
- pospešek 0-100 km/h: 9 s
- poraba po podatkih proizva
jalca: 10,9/8,0/9,1 l/100km
- testno povprečje: 10,3 
1/100 km

ki jo je potreb
no plačati za
radi oblike. Še 
več, tudi šte
vilo sedežev se 
verjetno ravno 
zato z običaj
nih pet pri co- 
upeju ustavi pri 
štiri.

Testni coupe 
je bil opremljen 
z 2-litrskim 
bencinskim 
agregatom, ki 
pri 6000 vrt/min iztisne 143 
KM in že prej, pri 4500 vrt/ 
min, pa ponudi 186 Nm na
vora. Menjalnik je ročni, žal le 
5-stopenjski. Odlikujeta pa ga 
kratki hod in natančnost.

Vožnja je prijetna, ven
dar zelo daleč od čistokrvnih 
športnikov, saj že evrske šte
vilke v ceniku opozarjajo, da 
ne gre za čistokrvnost, čeprav 
je užitkov, najprej za oči in 
nekoliko manj, a kljub temu 
mnogo za dušo, še vedno veli

ko več, kot bi jih za dano vre
dnost pričakovali.

Osnovni coupe z 1,6-litr- 
skim motorjem vas bo stal 
dobrih 16 tisoč evrov, za 2-li- 
trskega pa boste morali odšte
ti najmanj dobrih 19 tisoč. Ve
liko športa za zmeren denar, 
to je osnova, s katero Hyun- 
daijev coupe zelo učinkovito 
odpira mnoga garažna vrata. 
In zadovoljnih lastnikov tudi 
v Sloveniji ni ravno malo...

Aleksander Krebelj
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Proračun v številkah
0 postopku priprave proračuna za 
naslednji dve leti

Najprej je občinska uprava poslala poziv krajevnim skupnos
tim in javnim zavodom občine Brežice, da oddajo lastne pred
loge o potrebnih sredstvih za delovanje. Potem je občinska 
uprava načrtovala sredstva za izvajanje obveznosti, ki jih ob
čini nalaga zakonodaja in sredstva za nadaljevanje oz. pripra
vo projektov, ki jih vodi občinska uprava. V naslednji fazi se

Proračun in investicije za leti 2008 in 2009 po področjih ministrstev
12.000.000 €

10.000.000 €

8.000.000 €

6.000.000 €

4.000.000 €

2.000.000 €

Občinska 
uprava, organi

H2008 
■2009

2.381.540 € 
2.407.550 €

□ Investicije 08 
O Investicije 09 -€

Družbene
dejavnosti

! Gospodarske 
I javne službe in 
| gospodarske

10.255.335 € 
10.870.872 € 
3.824.157 €
4.400.000 €

7.929.143 €
9.400.618 €
4.001.646 € 
5.631.716 €

Prostorsko
načrtovanje Ostali

8.093.521 € 
4.145.246 €

536.563 €
526.563 €

7.562.426 € 
3.545.246 € '

- € 

- €

predlog proračuna predstavi občinskemu svetu in delovnim te
lesom občinskega sveta. Temu sledi splošna razprava, v kate
ri sodeluje zainteresirana javnost, ki lahko v času 20-dnevne 
javne razprave posreduje tudi pisne pobude. Po razpravi se do
polnjeni predlog obravnava na odborih in na občinskem svetu, 
ki ga tudi sprejme oziroma potrdi. Predvideni rok sprejemanja 
dopolnjenega predloga proračuna je konec januarja 2008.

Investicije v letih 2008 in 2009
V prihodnjih dveh letih se bodo zaključile nekatere inve

sticije (OŠ Bizeljsko, obnova gradu Brežice), nekaj investicij se Ivan Molan

Dobova), občina pa tudi začenja z novimi in
vesticijami (kanalizacije, vodovod, moderni
zacija cest, obnova OŠ Brežice, gradnja večna
menske dvorane...).

Vir: Občina Brežice
V letu 2008 V letu 2009

ČN Brežice
OŠ Bizeljsko
Obnova Gradu 
Brežice

3.335.901,49 € 
1.198.401.00€ 
365.496,00 €

2.015.106,00 €

IPC Brežina 1.875.420.00 € 50.030 €
Podvoz Dobova* 
Projekti
sofinancirani iz 
MORSa*

300.000. 00 €
600.000. 00 €

300.000, €
600.000. 00 €

Ključne investicije Občine Brežice, ki se na
daljujejo v letih 2008 in 2009.
* Ni vključenih državnih sredstev, le sofinan
ciranje občine, ocenjena vrednost 4,5 mili
jona €.

Leto 2008 Leto 2009
Kanalizaciia Dobova 1.766.531 € 970.435 €
OŠ Brežice
Kanalizaciia Globoko

980.000 € 
677.900 €

1.200.000 6

Mednarodno krožišče 600.000 € 1.100.000 6
OŠ Brežice
Večnamenska dvorana 
Brežice
Veliki Obrež-Rakovec

550.000 €
400.000 €

377.300 €

650.000 6
1.600.000 6

Obnova večnamenskih 
domov: SkoDice. Pišece

137.000€ 213.000 6

Fakulteta za turizem 100.000 € 500.000 €

Izboljšava 
vodovodnih sist.

100.000 € 2.000.000 6

Nadvoz Bizeljska cesta 
Kanalizaciia Dvorce 
Sofinanciranje MORSa*

50.000 €
10.000 6 
600.000 6

400.000 6 
343.537 €
600.000 €

Vodovod Cerklie* 
Modernizacija ceste 
Dobova-Žuoelevec

120.000 6
975.270 6

Investicije, ki se pričnejo v letih 2008 in 2009

občina brežice

SDS
Kaj je za besedami?

Pretekli teden je politično sce
no brežiške občine, poleg pred
stavitve znova rekordnega prora
čuna, prav gotovo zaznamovala 
razgrnitev prostorskih načrtov za 
letališče Cerklje ob Krki. Krajani 
so zopet izpostavili svoje strahove. 
Poleg teh pa smo lahko, skozi raz
prave, zasledili tudi podporo posa
meznikov, poznanih na lokalnem 
ali širšem političnem prostoru.

Sedemletno obdobje, ki se je 
pričelo odštevati z letošnjim le
tom, bodo v Sloveniji prav goto
vo zaznamovali razvojni projek
ti. Možnost koriščenja evropskih 
sredstev smo, glede na kriterij do
hodka na prebivalca, ujeli za las. 
Prav gotovo nam bo ta odvzeta v 
naslednjem obdobju, zato se bomo 
potrudili sedaj narediti največ, 
kar se le da. Če smo bili na začet
ku veseli, da nas je v svoje projek
te vključila tudi država, se sedaj ob 
izvajanju trudimo izposlovati čim 
več za dobrobit svojih občank in 
občanov. Ne le z besedami, tem
več tudi z dejanji. Ob načrtu ob
nove letališča smo uspeli oblikova
ti projekt gospodarskega središča 
Feniks, ki predstavlja dolgoročen 
razvoj. Vzporedno smo se ob pro
jektu obnove letališča aktivno po
gajali z Ministrstvom za obrambo 
s ciljem pridobiti čim več za svo
je občanke, občane in občino. Iz
poslovali smo dogovor, ki v svo
ji osnovi nosi letno 600.000 evrov 
za dodaten razvoj krajevnih skup
nosti (KS). Ločeno od tega je del 
sredstev namenjen tudi za pod
poro delovanja lokalnih društev. 
Povprečno bo tako KS na tem ob
močju samo za infrastrukturo let
no prejela 5-krat več sredstev kot v 
preteklih letih. Sami smo trenutno 
zadovoljni z doseženim. Seveda pa 
bomo še naprej spremljali razvoj 
projekta in skrbeli, da bo ta urav
notežen tako za ljudi kot za oko
lje. Tovrstni projekti pa so prinesli 
v prostor tudi temo, ki jo »gloda
jo« številni mediji in posamezniki. 
Tako padajo očitki, da so bila po
gajanja prehitro zaključena, da ni 
bilo doseženo največ, kar bi lahko 
bilo, izničuje se vrednost dogovora 
in se predstavlja pretirane podatke 
o prihodnjih obremenitvah okolja, 
s katerimi se zavaja javnost. Seveda 
ni s tovrstnim početjem nič naro
be, če le ima temelje in če so govor
niki od besed pripravljeni stopiti 
tudi k dejanjem.

Že skoraj leto za govorniškim 
odrom sejne sobe občinskega sve
ta in vse pogosteje tudi v medijih

sledimo nastopom g. Sušina, g. 
Pegama, g. Avšiča in še koga. Vse 
v smeri skrbi za dobro občank in 
občanov. Župana opozarjajo, da so 
seje preredke in da nimajo mož
nosti za bolj intenzivno vključeva
nje v dogajanja. Kot da ne bi vede
li, na katerem naslovu stoji občina, 
kjer lahko podajajo predloge in 
kot da so njihova dejanja pogoje
na s sejnino, ki jo prejmejo ob vsa
ki seji. Zakaj vedno ostanejo bese
de le besede in še to, če so izrečene 
na plačanih sejah ali v prisotnosti 
medijev. Pred nami vsemi je torej 
obdobje, ki nam veliko ponuja. Iz
kupiček na koncu bo odvisen od 
različnih dejavnikov, ključen med 
njimi pa je prav gotovo sodelova
nje. Tudi lokalni politiki bomo 
morali znati stopiti skupaj. Besede 
na lokalni bomo lahko uresničili 
le s skupnim nastopom na držav
ni ravni. Upamo, da bomo zna
li preseči meje vrtičkanja in bomo 
zgradili skupen vrt. Ta bo lahko v 
korist vsem skupaj in vsakemu po
samezno.

Patricia Čular, 
podžupanja in svetnica 

OO SDS Brežice

LDS
K pisanju v tokratno izdajo ča

sopisa SavaGlas me je spodbudil 
članek g. Ivana Molana, ki je bil 
objavljen v prejšnji izdaji in se na
naša na dogajanje okrog umestitve 
odlagališča jedrskih odpadkov na 
Brežiško-krškem polju.

Že vse od pričetka mandata v 
občinskem svetu se borim, da bi 
brežiška občina na čelu z županom 
jasno artikulirala zahteve prebi
valcev brežiške občine glede nuk
learne elektrarne in odlagališča 
in s tem v zvezi pričela pogajanja 
z državo glede odškodnine, ki bi 
vsaj malo kompenzirala poslabša
nje kakovosti življenja, ki ga tovr
stni objekti vnašajo v naš prostor. 
Globoko sem prepričan, da odla
gališče ne sodi na Brežiško-krško 
polje, saj že z umestitvijo nuklear
ne elektrarne v naš prostor plaču
jemo visok davek preskrbi države 
z električno energijo. Ne glede na 
moje nasprotovanje je odlagališče 
predvsem zaradi tako imenova
ne visoke družbene sprejemljivosti 
dejstvo, ki se mu verjetno ne bomo 
mogli izogniti.

Občinski svet je že februar
ja 2007 soglasno sprejel sklep in 
zadolžil župana, da z ustreznimi 
predstavniki države vzpostavi di
alog in pogajanja glede pridobitve 
pravične rente zaradi negativnega 
vpliva jedrskih objektov med vse 
prizadete posavske občine. Me

rilo za določitev rente nikakor ne 
morejo biti občinske meje in poga
jalske spretnosti posameznih žu
panov, pač pa dejanski vplivi, kot 
so vplivi sevanja po principu kon
centričnih krogov, vplivi rože ve
trov, vplivi zaradi konfiguracije te
rena, psihosocialni in drugi vplivi 
na okolje in prebivalce regije. Pre
pričan sem, da bi bila renta, ki jo 
sedaj dobiva občina Krško, pri
merna podlaga za določitev viši
ne rente tudi občini Brežice. Zago
tavljanje sredstev za izplačilo rente 
glede na visoke dobičke, ki jih iz
kazuje slovenska elektro-energe- 
tika, pa brez dvoma ne more biti 
problematično. Žal ugotavljam, 
da v zadnjem letu Občina Breži
ce ni storila ničesar na tem podro
čju. Župan nerazumno ignorira 
sklepe občinskega sveta v prepri
čanju, da je dodaten denar, ki mu 
ga je začasno v občinski proračun 
prineslo pritrjevanje arhitektom 
posavske »zgodbe o uspehu«, za
dostna popotnica za prihodnost. 
Nabiranje političnih točk je v pri
meru tako občutljive tematike go
tovo neetično in dolgoročno ško
dljivo za okolje, v katerem živimo 
in sam tega ne počnem. Prepričan 
pa sem, da pomeni tako ravnanje, 
kot ga kaže trenutno vodstvo obči
ne, nedvomno izgubljanje politič
nih točk, ki ga bodo gotovo zaznali 
tudi tisti, ki so mu zaupali odloča
nje o življenju v občini.

Ali se bomo v občini Breži
ce tako obnašali tudi ob umešča
nju drugega bloka NEK, ki ga je 
nedavno ponovno napovedal go
spodarski minister Vizjak?

Matjaž Pegam, LDS

SLS
Velik kadrovski potencial 
SLS in posodobljen pro
gram

17. novembra je bil v Ljublja
ni redni Kongres SLS, na katerem 
smo izvolili novo vodstvo stran
ke in sprejeli posodobljen pro
gram SLS za razvoj Slovenije. Za 
50 funkcij in mest v organih je 
kandidiralo kar 241 kandidatk 
in kandidatov, ki so različnih po
klicev, vseh stopenj izobrazbe, ki 
prihajajo s slovenskega podeželja 
in iz mest iz vseh koncev Sloveni
je. Skratka gre za bogat in pester 
kadrovski potencial, ki ima zna
nje, izkušnje in še mnogo drugih 
dobrih lastnosti in je pripravljen 
prevzemati odgovorne funkci
je tako v stranki kakor v Sloveniji 
na vseh ravneh. Kljub vsej pestro

sti in raznovrstnosti ter notranji 
demokraciji v stranki pa nas po
vezujejo skupne vrednote, na ka
terih temelji naš program. Nov 
posodobljen program boste lah
ko v kratkem našli na prenovljeni 
spletni strani www.sls.si. Upamo, 
da boste prepoznali, da je dejan
sko narejen za najširši krog ljudi 
in zadeva praktično vsakega iz
med nas. Nov predsednik SLS je 
g. Bojan Šrot, ki je tudi zelo uspe
šen župan Celja. Ena od mnogih 
skrivnosti tako uspešnega razvo
ja Celja je tudi ta, da vsak občan 
lahko problem, ki je širše druž
bene narave, posreduje na poseb
no telefonsko številko, posebej 
za to zadolženemu delavcu obči
ne. Ta problem zapiše v elektron
sko bazo podatkov, ki jo ves čas 
vidi tudi župan. V 48 urah se sku
ša problem rešiti ali pa dobi ob
čan, ki je klical, odgovor na svoj 
problem. Ljudje moramo biti ob
čutljivi in solidarni na probleme 
vsakega človeka ter mu pomagati 
po svojih močeh. Danes ima pro
blem nekdo drug, jutri bomo mo
goče sami potrebovali pomoč.

Ivan Sušin, 
delegat na kongresu SLS

SD
To, o čemer je v prejšnji številki 

pisal g. Andrej Vizjak in o čemer 
bom sedaj pisala jaz, je bilo že pre
mleto na vse možne načine iz vseh 
možnih vladnih, poslanskih, pozi
cijskih, opozicijskih, strokovnih in 
komentatorskih ust. Pa vendar: naj 
se sliši še druga plat!

Po vsej tragikomediji, vredni 
peresa kakega Partljiča, smo si 
bralci, poslušalci in gledalci sloven
skih medijev lahko izoblikovali la
stno mnenje do vseh obtožb pred
sednika vlade na račun novinarjev 
in SD in o iskrenosti njegove na
mere, da odstopi. Ne, saj ni zares 
želel odstopiti! Hotel je le obrni
ti pozornost nase, jo odtegniti od 
rezultata volitev in referenduma, 
predvsem pa z vso cinično besed
no kanonado udariti po Socialnih 
demokratih, nas očrniti in odte
gniti del tistih ljudi, ki so celo leto 
tako pridno v anketah glasovali za 
nas. Pa še izriniti je bilo treba celo 
opozicijo iz vsakršnega sodelova
nja v času predsedovanja EU. Da 
bodo zasluge samo »naše«.

Socialni demokrati se nismo 
dali sprovocirati. Borut Pahor ne 
menja svojih stališč, še vedno daje 
prednost politiki kulturnega di
aloga in konsenza pred politiko 
konflikta. Ali ima prav, bo vidno 
v jeseni 2008. Socialni demokra
ti bomo ponudili svoj program v

presojo volivkam in volivcem, ko 
bo čas za to. Sedaj pa je čas te vla
de, ki je dolžna vladati desnim, le
vim, tistim vmes in onim, ki jih ne 
uvršča nikamor. In je čas te opo
zicije, ki je dolžna jasno in glasno 
povedati, s katerimi ukrepi vlade 
se ne strinja. Veliko bolj kot krepi
tev ugleda države v Evropi, kjer ga 
Slovenija zanesljivo ima, nas skrbi, 
ali bomo znali ustvariti blaginjo, o 
kateri tako radi govorimo, tudi za 
vse tiste, ki za svoje garanje dobijo 
ponižujočo plačo. Skrbi nas, kako 
se bodo šolali naši otroci in vnuki, 
kako in kje se bomo zdravili v spri- 
vatiziranem zdravstvu, skrbi nas 
še marsikaj, na kar v parlamentu 
res ostro opozarjajo tudi poslanke 
in poslanci SD. Prevzeti oblast se
daj, bi bilo zares neodgovorno de
janje. To je vedel tudi predsednik 
vlade, zato je uprizoril to veliko te
levizijsko predstavo. Ki pa je mar
sikomu dala misliti. Tako in dru
gače. In to je najboljše, kar je ostalo 
od nje.

Milena Jesenko

DeSUS
Občinska skupščina DeSUS 

Brežice je potekala 14.11.2007 v 
gostišču Kocjan v Stari vasi na Bi
zeljskem. Prisotnih je bilo 81 ude
ležencev, od tega 66 članov. Zasto
pana je bila leva stran Save in sicer 
Bizeljsko 42, Artiče 9, Globoko 3, 
Kapele 3, Dobova 4, Brežice 5. Z 
desne strani Save so nastopile mot
nje. Vabljeno je bilo celotno regu
larno članstvo, izostanek je opravi
čilo 17 članov.

Na skupščini so bila spreje
ta dopolnjena Statutarna pravi
la (povsem usklajena s Statutar
no komisijo DeSUS v Ljubljani, in 
Poslovnik, ki je v veljavi za stran
kine organe). Ža predsednico nad
zornega odbora je bila izvoljena 
Cirila Bajc iz Dobove, ostala člana 
- Kristina Kranjc in Branko Jelčič 
-sta bila potrjena.

Aktivna Slovenija

Ker je volilna skupščina bila 
23. junija 2006 v Brežicah (gosti
šče Hervol), ni bilo obveze po voli
tvah. Predsednik Občinskega od
bora DeSUS Rok Kržan je podal 
zahtevo delovnemu predsedstvu, 
da razpravlja o njegovem poroči
lu in tudi o uspešnosti dela občin
skega odbora ter ugotovi zaupanje 
članstva ter da na glasovanje zau
pnico predsedniku in celotnemu 
odboru. Vsi prisotni so glasovali 
za, proti ni bilo nikogar. Organi
ziranost dela je želena po celotni 
občini in tudi oblikovanje krajev
nih odborov. Doslej je deloval le 
KO na Bizeljskem s 150 člani. Po
skus delovanja zunaj meril statuta 
je skupščina zavrnila.

Za OO DeSUS Rok Kržan

Neodvisna lista
»Hočem živeti. Mirno, ne ka

kor barka na razburkanem mor
ju, brez krmila, prepuščena na mi
lost in nemilost viharjem življenja. 
Hočem preveč? Moram res skozi 
vse kalvarije življenja? Skozi trplje
nje? Vem, da bo kratkotrajnim za
tišjem ponovno sledil vihar, nikoli 
pa, kdaj se bo pojavil. Vem le, da se 
bo. Zakaj je tako? Zakaj me mora 
življenje tako premetavati? Kako si 
lahko pomagam? Kje je varen pri
stan, kje zatišje, da si bom mirno 
in v brezvetrju odpočil in si nabral 
moči, ne da bi me skrbelo, da bo 
naslednji trenutek prihrumel vi
har in stresel ali potopil mojo živ
ljenjsko barko?»

(Misli o življenju in zavedanju 
- Janez Drnovšek)

Za tistega, ki je prejšnji četrtek 
spremljal oddajo Trenja, je vsaka 
misel odveč. Kdo in kako odlo
ča o življenju naših družin, pred
vsem otrok, ki so naše največje 
bogastvo, kdo jim krade trenut
ke sreče, kakšno je delo naših cen
trov za socialno delo? Žalostno in 
zaskrbljujoče. Smo pa tudi takšni, 
ki nam ni mar, vendar dokler bo 
politika postavljala na prestol di
rektorje, bo stanje še naprej tak
šno kot je. Zares žalostno.

Franc Golobič

STRANKA EKOLOŠKIH GIBANJ SLOVENIŠ
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Nagradna igra
V nagradni igri časopisa SavaGlas in agencije Eventim.si sta vstopnici za obisk koncerta 
glasbene skupine Big Foot Mama, ki bo v petek, 7. decembra, ob 20. uri v športni dvora
ni Marof v Novem mestu, z žrebom prejeli Bernardka Tomše, Črne 50, 8250 Brežice, 
in Stanka Smolič, Glavna cesta 54,8233 Mirna.
Nagrajenki lahko vstopnici dvigneta z osebnim dokumentom na dan koncerta na bla
gajni športne dvorane Marof.

Vsak konec 
ima svoj 
začetek.

20. decembra SavaGlas zaključuje svoje poslanstvo.
Bralcem se zahvaljujemo za dosedanjo zvestobo in vas vabimo, da 
dnevne lokalne informacije spremljate na spletni strani www.lokalno.si

V bodoče vam nudimo možnost, da domače novice in zgodbe, ki ste jih 
do sedaj brali v SavaGlasu, prebirate v Dolenjskem listu.

Dolenjski list je regionalni tednik s tradicijo, ki že skoraj 60 let vsak četrtek seznanja bralce na 
Dolenjskem, v Beli krajini, Posavju in na kočevsko-ribniškem koncu o dogajanju na družbeno
političnem, gospodarskem, kulturnem, športnem in drugih področjih življenja. Tedensko je 
obogaten s prilogo Dolenjske novice, TV sporedom, zadnji četrtek v mesecu pa je Dolenjcu 
priložena še mesečna revijalna priloga Živa.

»Za lentfie stesfis® dM Ust peskitt,
z wm&e> strtsSs p® mm MkM nagradit«

Vsi novi naročniki, ki se boste do 13. 
decembra odločili za enoletno 
naročnino na Dolenjski listi, 
prejmete darilni bon KZ Krka v 
vrednost 10€.

Izmed vseh naročnikov 
Dolenjskega lista pa bomo 
sredi decembra izžrebali tri in jim 
polepšali praznične dni.

1. nagrada: košara mesnih dobrotvvrednosti 50€,
2. in 3. nagrada: košara mesnih dobrotvvrednosti 30€

Dolenjski list lahko naročite:
- po pošti na naslov: Dolenjski listNovo mesto, d.o.o., Germova 4, Novo mesto,
- potelefonu:07/3930508,
- pofaksu:07/3930540,
- na elektronski naslov: tajnistvo@dol-list.si.

DOLENJSKI LIST
Vaš četrtkov prijatelj

& mali oglasi
Prašičereja Kelhar z Gornje
ga Pijavškega sporoča cenje
nim strankam, da imajo na 
zalogi kvalitetne prašiče, tež
ke od 30 dolOO kg, za nadalj
njo rejo ali zakol. Možna je 
tudi dostava na dom. Pokličite 
07/49-73-505 ali 041-424-434.

Prodam letošnje rdeče vino 
po ceni 1,4 evra za liter, ter tri- 
kalo.
Pokličite 040-577-552.

Prodam kravo, staro 3 leta in 
brejo 9 mesecev, ter mladega 
prašiča, težkega okoli 200 kg. 
Pokličite 07/49-63-095.

' Prodam prašiče, težke od 20 
do 60 kg, z možnim zako
lom ali samo očiščene polo
vice, ter mešana kalana drva, 
gnoj za vrt in kostanjevo ka- 
lano kolje.
Pokličite 07/49-56-009.

V Sevnici oddam v najem dve 
garsonjeri v stanovanjski hiši 
v izmeri 34 m2 in 35 m2. 
Pokličite 07/81-40-645.

Prodam dva prašiča, težka 
okoli 120 kg, in 4 prašiče, tež
ke okoli 70 kg.
Pokličite 49-51-534

Oljarna BIEL Brežice, CBC 33, 
razpisuje prosta delovna mesta.
Redno zaposlimo oljarja. Delo je večizmensko, ruski turnus 
(12,24,48), dela se vse dni v letu. Področje dela je sprejem/iz
daja blaga, upravljanje in vzdrževanje strojev v oljarni. 
Potrebna znanja: računalniška programa Word in Excell, 
angleški jezik (osnovno).
Potrebna izobrazba: srednja tehnična ali živilska smer. 
Prijave pošljite na Biel d.o.o., Špruha 29,1236 Trzin

RADIO /BREŽICE
r na 88,7 in 95,9 MHz

V naših srcih in srčkih 
drobna lučka za tebe gori.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage mame, stare mame, 

sestre, tete in tašče

ANTONIJE BIBIČ
iz Curnovca

se globoko zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, 
darovane sveče in denarno pomoč. Posebej hvala Slavičinim sosedom in prijateljem za vse
stransko pomoč. Hvala patronažni sestri Teji Zidar za pomoč na domu. Zahvaljujemo se 
g. župniku Janezu Turineku za obred zadnjega slovesa, g. Žičkarju za lepo opravljene po
grebne storitve, g. Arhu za zaigrano Tišino in sromeljskim pevcem za zapete pesmi. Hvala 
še enkrat vsem, tudi tistim, ki jih nismo posebej imenovali, pa so nam v teh težkih trenut
kih kakor koli pomagali in nam stali ob strani.

Žalujoči: vsi njeni

Nihče ne ve, kako boli, 
ko materi in babici 
zvon zvoni.
Ko je gomila prekrila te, 
so naša srca strla se.
A ko ob tvojem grobu postojimo, 
si našo bolečino potešimo.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage mame, stare mame, prababice, sestre, 

tete, tašče in botre

ANTONIJE UREK,
rojene Petan iz Dečnega sela

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so nam v teh težkih trenutkih stali ob strani. Hvala 
zdravstvenemu osebju internega oddelka dve Bolnišnice Brežice. Hvala vsem, ki ste daro
vali vence, cvetje, sveče in za svete maše, pevskemu zboru iz Artič, govornikoma za poslo
vilne besede, posebna zahvala družini Iljaš, g. župniku iz Artič za opravljen cerkveni obred, 
g. Žičkarju, praporščakom, restavraciji Stefanič in vsem, ki jih v zahvali nismo omenili, pa 
so nam kakor koli pomagali.

Žalujoči: vsi njeni

Pride dan, ko je med večerom 
in jutrom prevelika pregrada.
Pride dan, ko se otožnost splete z večerom, 
ko človek svoj sij izroči zemlji.

ZAHVALA
21. novembra smo se na dobovskem pokopališču poslovili od naše 
drage žene, mame, hčerke, sestre, svakinje, tete, sestrične in botre

MATILDE GAŠPARIN
iz Mihalovca

Želeli bi se zahvaliti vsem, ki ste se prišli poklonit njenemu spominu, darovali sveče, 
cvetje, denar ali nam kako drugače pomagali. Hvala pogrebni službi in cvetličarni Žič- 
kar, g. župniku, praporščakom, vsem gasilcem, govorniku g. Boraniču za izrečene bese
de slovesa, oktetu Orlica iz Pišec in kvartetu. Hvala tudi Vesni, Nataši in teti Ivanki. Hvala 
družinama Boštjana in Janka Podgoršek, Aleksandru ter Zupančičevim. Hvala vsem so
delavcem podjetij Branka Petelinca s.p. in Matise, ki so se prišli poslovit od najine mame. 
Posebno zahvalo namenjamo vodstvu in osebju Doma Impoljca .posebej C oddelku, za 
skrb naše mame. Hvala tudi osebju internega oddelka Bolnišnice Brežice, še posebej go
spe Vandi Zorko.

Žalujoči: vsi njeni

.

Pooblaščeni prodajalec In serviser vozil Škoda in Citroen

M?™***. «► montaža plinskih napeljav 
o polnjenje klima naprav 

**» ročno pranje in čiščenje vozil 
premontaža gum 

avtovleka
‘*s» tehnični pregledi 

zavarovanja vozil

DELOVNI ČAS
Pon - Pe: od 8. do 16., So: od 8. do 12. 
DELOVNI ČAS ZA TEHNIČNE PREGLEDE 
Pon -Pe : od 7. do 18., So: od 8. do 12.

m-W49-«2-U3
www.avfoline-krsko.si
Avtoline Krško d.o.o., Bohoričeva 10, 8270 Krško

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice
Odgovorna urednica: Lidia Zbašnik 

Izhaja vsak drugi četrtek. Cena izvoda je 1 EUR (239,640 SIT).
Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07/49-91-250, telefax : 07/49-91-253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 

Komerciala: Suzana Petrovič; telefon: 07/49-91-255 - Elektronska pošta: suzana.petrovic@radio-brezice.si 
Naročniški oddelek - telefon 01/58-80-276, elektronska pošta: narocnina@salomon.si 

Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: SET d.d., Vevška c. 52, Ljubljana 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Število tiskanih izvodov: 5.000 

Vsebine na straneh Lokalne skupnosti pripravljamo ob podpori Ministrstva za kulturo RS.
Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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VREME
NAPOVED VREMENA ZA 

SLOVENIJO

6. december 2007

Danes bo zmerno, jutri 
pa pretežno oblačno. Jutri 
bo zapihal jugozahodni vet
er. Rahel dež se bo popoldne 
pojavljal predvsem v zahod
nih krajih, v noči na soboto 
pa se bo razširil nad vso Slo
venijo.

Petek Sobota Nedelja
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Radio Sevnico i Veseljak Dolenjska 5


